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Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
 

8/2023.  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült: 2023. november 17-én 14.00 órai kezdettel megtartott képviselő-testületi ülésről 

 

Ülés helye: Bánk Község Önkormányzata, 2653 Bánk, Hősök tere 11., Polgármesteri iroda 

 

Az ülés vezetője:    Torma Andrea polgármester 

 

Jelen vannak:     Torma Andrea  polgármester  

                                  Hákli Tibor  alpolgármester 

 Csizmár Gábor alpolgármester 

 Ivanics András  képviselő 

 Hugyecz Enikő képviselő 

 Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

 Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 1-6. napirend tárgyalása során 

 
 

Torma Andrea polgármester 

Köszöntöm a megjelent képviselőket, megállapítom, hogy az 5 fő képviselő-testületi tagból 5 fő jelen van, így az ülés 

határozatképes és azt megnyitom.  

A jegyzőkönyv hitelesítésére felkérem Ivanics András képviselőt. 

 

A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítő személyét 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta. 

 

Torma Andrea polgármester 

A tervezett napirendi pontokat javaslom kiegészíteni: 21. napirendi pontként javaslom megtárgyalni a belterületbe 

vonással kapcsolatos korábbi döntés hatályon kívül helyezését és új, módosított határozat elfogadását, és így 22. 

napirend lenne az Egyebek. Ezenkívül van-e még valakinek más javaslata? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az Egyebekben lenne egy téma, amit szeretnék megbeszélni. 

 

A képviselő-testület - egyhangúan elfogadva - az alábbi napirendeket tárgyalja: 
 

Napirend  

 

Tájékoztatás az elmúlt ülés óta történt eseményekről, a határozatok végrehajtásáról 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

1. Az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

2. A szociális ellátásokról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

3. A közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló rendelet módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

4. A közterület használati díjak felülvizsgálata 

              Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

5. Közétkeztetési vállalkozói szerződés módosítása,  

közétkeztetési nyersanyagnorma és térítési díjak felülvizsgálata, önkormányzati rendelet módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

6. Házi segítségnyújtás térítési díjának felülvizsgálata 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 
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7. A helyi adókról szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálata 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

8. Leveleki Eszter Üdülőben alkalmazott szállásdíj és bérleti díj felülvizsgálata, módosítása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

      

9.  Leveleki Eszter Üdülőben lévő Büfé bérleti szerződésének felülvizsgálata 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

   

10. Bánk Község településrendezési eszközeinek módosítása -partnerségi egyeztetés lezárása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

11. Vasút utca felújítása – kivitelező kiválasztása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

12. 2024. évi belső ellenőrzési terv 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

13. A képviselő-testület 2024. évi munkaterve 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

14. A Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztása 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

15. Közmeghallgatás időpontjának kitűzése 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

16. Karácsonyi juttatás bánki lakosok részére  

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

17. Távmunkavégzés és igazgatási szünet elrendelése a Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatal Bánki 

Kirendeltségén 

Előterjesztő: dr. Szabó Letícia Ágnes 

 

18. Víziszínpad fejlesztése tervezési koncepció 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

19. Tó Wellnes Hotel, valamint konferenciaház és kiszolgáló épület geotermikus hőellátása – tulajdonosi és 

közútkezelői hozzájárulási kérelem 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

20. Kültéri kiállító állvány beszerzésére vonatkozó 81/2023. (VIII.8.) határozat hatályon kívül helyezése és új 

döntési javaslat (szóbeli előterjesztés) 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

21. Belterületbe vonás - az egyes ingatlanok belterületbe vonására vonatkozó 87/2023. (IX.7.) képviselő-testületi 

határozatot hatályon kívül helyezése, új határozati javaslat 

Előterjesztő: Torma Andrea polgármester 

 

22. Egyebek 

 
 

 

Napirend előtt 
 

Torma Andrea polgármester 

Megkaptátok a határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót. Ezzel kapcsolatban van kérdés, észrevétel, hozzászólás? 

 

Hozzászólás, kérdés nem volt, a képviselő–testület 5 igen szavazattal egyhangúan elfogadta a napirend előtti 

tájékoztatást. 
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1. Napirend Az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosítása 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Azt gondolom, hogy elég részletesen ki lett dolgozva az előterjesztés, indokolással együtt megkaptátok az anyagot. Ha 

valakinek van kérdése, felteheti a Klárinak, aki részletekbe menően tud válaszolni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Mielőtt feltennétek a kérdéseket, csak szeretnék jelezni egy javítást. A rendelet-tervezet 2. §. f) pontjánál, a felhalmozási 

bevételek összegénél volt egy számelírás, ezen a soron 66.320 Ft szerepelt a részetekre megküldött tervezetben, de a 

helyes összeg 66.230 Ft. Ezt javítottuk a rendelet-tervezetben. 

 

Ivanics András képviselő  

Amikor először megpillantottam a rendelet-tervezet mellékletét, hirtelen azt hittem, hogy ránk dőlt a Nemzeti Bank. Én 

azt látom az egész költségvetésből, hogy a bevételi oldalak jól teljesültek, a kiadásokon spóroltunk. Visszagondolva 

februárra, amikor terveztük az idei költségvetést, rendesen izgultunk, hogy hogyan jövünk ki év végére ezekből a 

pénzforrásokból. Nem tudtuk, hogy mire kapunk állami támogatást, vagy mire nem, de úgy látom, hogy végül is 1,5 

millió tartalékkal sikerült realizálni ezt az évet. A bevételi oldalon, az egyéb felhalmozási pénzeszköz átvétel 

államháztartáson kívülről soron szereplő 20 millió forint mit takar pontosan? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Nagyon sok kiadási tétel van ebben a költségvetésben, ami a tervekben szerepel, lásd például a Patkó utcai ivóvíz 

hálózatnak a kiépítése, ami idén már nem fog megvalósulni. Lényegében azért tudunk pénzügyileg stabilak maradni, 

mert több fejlesztési feladat átütemeződik a következő évre. Tulajdonképpen nem kaptunk több támogatást ebben az 

évben, mint amire számítottunk. Végsősoron úgy mondom, hogy a likviditásunk rendben van, úgy, hogy mindig az épp 

soron következő dolgokra van forrás, és jó ütemben folytak be a bevételek. Az idegenforgalmi adóbevételek teljesítése 

nagyon elmaradt a tervezetthez képest. 

 

Ivanics András képviselő 

Volt olyan időszak, hogy csak valamilyen átalányt kaptunk. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Nem, most nincs ilyen. 

 

Ivanics András képviselő 

Lehet, hogy most nincs, de nem volt ilyen? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Régebben az általunk beszedett idegenforgalmi adóbevételhez kaptunk az államtól ugyanannyi támogatást. Ez már 

megszűnt, most csak annyi idegenforgalmi adóbevétel van, amit mi beszedünk. Mindenki előtt ismeretes, hogy az egyik 

legnagyobb adózónk idén nem működött, ami igencsak érződik az idegenforgalmi adó bevételen. Felengedni még nincs 

okunk. Az a 20 millió forint pedig azt az összeget takarja, amivel a két, Bánkon működő sportegyesület hozzájárul a 

sportöltöző megépítéséhez, és amit mi előlegeztük meg.  

 

Ivanics András képviselő  

Gondoltam, hogy az, csak nem láttam leírva a szöveges előterjesztésben. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Azért nem láttad leírva, mert az előterjesztésbe most csak a módosított tételeket fejtettük ki szövegesen. Ha látni akarod 

összességében az egész költségvetést, akkor elő kell venni hozzá a februárban készült előterjesztést. Ennek a bevételnek 

a realizálódásáról Gábor tud részletesebb felvilágosítást adni, hogy mi és hogyan várható. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, pont erre akartam kitérni. Biztos, hogy sok munkátok volt ezzel, és remélem, hogy még lesz is. Az önkormányzati 

beruházás megvalósulása érdekében a két sportegyesület 20 millió forint összeggel beszállt. Kötöttünk az 

önkormányzattal egy háromoldalú megállapodást, amelyben benne van, hogy ebbe a beruházásba mi beszállunk, amit az 

önkormányzat megelőlegez a részünkre, és a két sportegyesületnek 2023. december 31-ig ezt a megelőlegezett 10-10 

millió forintot vissza kell fizesse. Ez az épület elkészült, tehát ez a pénz ott van, be van építve egy önkormányzati 

tulajdonba, viszont az a pénz, amiből ezt az összeget vissza tudjuk fizetni az önkormányzatnak, még nem áll 

rendelkezésre. Mi is benne vagyunk most egy beruházásban, és a jelenlegi munkaerőhiány mellett önerőből akarunk 

minél több mindent megvalósítani, hogy pénzt tudjunk spórolni és legyen miből megfizetni a 10-10 millió forintot. 
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Valószínűleg ez az időszak ki fog tolódni, és december 31-ig nem tudjuk visszaadni a pénzt. A pályát megcsináltuk, az 

jó, mert az volt az elsőszámú szempont, hogy a játéktér legyen jó. A következő szakasz a kiszolgáló épület, azaz a régi 

öltöző felújítása lesz, valamint a pálya környékének rendbetétele, kerítés építés és parkolók kialakítása. Rengeteg olyan 

tétel van, amihez nem kaptunk semmilyen támogatást. A Dalnoki Akadémiának a TAO támogatás elszámolását el kellett 

halasztania 2024. év végére, mert nem fogjuk tudni befejezni olyan ütemben a beruházást, ahogy eredetileg terveztük. 

Szóval valószínűleg ezt az összeget is át kell tolnunk, vagy csoportosítanunk a jövő évre. Ezt kellene most 

megbeszélnünk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt gondolom, hogy ez egy külön önálló téma, beszéljünk róla külön. A költségvetést ugyan érinti, de ha most azt kéred, 

hogy át kell ütemezni a jövő évre fizetést, akkor javaslom, hogy arról külön, az egyebek napirendben tárgyaljunk, és 

most maradjunk az eredeti témánál, a költségvetés módosításánál. Van-e további kérdés? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én láttam a kiadási oldalon 950.000 Ft összegű jogdíj kiadást. Nem tudtuk, hogy kell ilyet fizetni a fellépőknek? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

A jogdíjat nem a fellépőknek, hanem a Magyar Szerzői Jogvédő Iroda Egyesület részére kell fizetni a rendezvények 

után. Gyakorlatilag a bevételek után kell megfizetni a jogdíjat. Ezen kiadási soron az adók, díjak szerepelnek, a jogdíj 

csak egy része ennek a kiadásnak. A fizetendő jogdíj gyakorlatilag magasabb lett, mint amivel számoltunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez a díj a bevételes rendezvényeknél a bevétel meghatározott százaléka, a nem belépős rendezvényeknél pedig a 

résztvevők száma alapján kell fizetni a jogdíjat. Ezt előre nem mindig lehet pontosan kalkulálni. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Még egy tétel, ami itt szerepet játszik, mert azt is az adók, díjak sorra könyveljük: idén július 1-jétől turizmusfejlesztési 

hozzájárulás kell fizetnünk és az is indokolja az előirányzat módosítását, emelését. Ez a kiadás korábban nem volt, így 

nem lett betervezve. Lehet, hogy erre nem tértem ki a szöveges részben. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A kamatkiadások mire vonatkoznak? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Az a huszonvalahányezer? Kamat. A határon átnyúló, Interreg projektnél volt egy-két napos csúszás az előleg 

visszafizetésénél, és mivel nagy összegekről volt szó, ezért késedelmi kapat keletkezett. Például meg volt adva, hogy ha 

a számlánkra érkezik a támogatási összeg, akkor az államnak hány napon belül kell teljesíteni az előleg visszafizetését. 

Előfordult, hogy egy-egy napot csúsztunk és ezért keletkezett egy kis kamat. 

 

Hugyecz Enikő képviselő. 

3,6 millió forint kiadás az új beléptető rendszer a strandra? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Igen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Többe került az új beléptető rendszer, de ennyivel kell megemelni az eredetileg tervezett fejlesztési kiadási összeget. 

Terveztünk a strandra fejlesztést, és ennyit kell még hozzátenni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Látok ilyen kiadást, hogy árusítópavilon, sörpad garnitúra. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Ezek kis tételek, és ezeket az egyéb tárgyi eszközöket egy kategóriába tesszük. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor van ilyen pavilonunk? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, idén vettünk. A termelői piacon is és azóta már több rendezvényen is használtuk őket. Sörpadunk eddig is volt, 

idén még vettünk hozzá, mert mindig kevés volt a rendezvények kiszolgálásához. 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  8/2023. (XI.17.) jegyzőkönyv 

 5 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Szőnyeget is vásároltunk a színpadra. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért a sörpadok már elég öregek voltak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de azért használjuk a régieket is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Csak nem tudtam, hogy az mind a miénk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem mind, mert a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzatnak is van, és ők is oda szokták adni a rendezvényekhez.  

 

Ivanics András képviselő  

Sokkal jobb lett ez a költségvetés, mint amire annak idején, februárban számítottunk. Akkor azon vitatkoztunk, hogy ki 

tudjuk-e fizetni a gázt meg az áramot. 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

A rezsiköltségeknél az év elejéhez képest normalizálódott a helyzet.  

 

Ivanics András képviselő  

Jó, csak volt februárban egy ilyen szituáció, hogy mihez nyúljunk hozzá, hogy mi legyen?  

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Jelenleg kb. 500 Ft/m3 áron vesszük a gázt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Van esetleg még kérdés, észrevétel? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosításáról szóló előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás, ellenszavazat nélkül elfogadta és megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

13/2023. (XI.17.) önkormányzati rendelete 

 

az Önkormányzat 2023. évi költségvetésének módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem merült fel kérdésként, ezért gondolom, hogy egyértelmű volt, de a biztonság kedvéért kiemelném, hogy az 

elfogadott módosítás tartalmazza, hogy a Leveleki Üdülő tűzriasztó rendszerének kiépítéséhez hozzáteszünk még 

hárommillió forintot és megcsináljuk a fejlesztést. Egyedül a Hornos Krisztián cégétől van erre ajánlatunk, mert egyrészt 

helyi, és szerintem, ha lehet, helyivel dolgozzunk, aki ráadásul szívén viseli Bánkot is és az üdülőt is, és sokszor segít 

önkéntesen is bármiben. Épp ezért úgy gondolom, hogy valószínűleg korrekt árat kaptunk tőle. A többi cég, akikkel rajta 

kívül felvettük a kapcsolatot, nem vállalták, nem reagáltak. A Krisztián küldött három ajánlatot is, különböző márkájú 

vagy típusú, így drágább és olcsóbb eszközökkel is kiszámolta a munkát. A legolcsóbb eszközökkel való kivitelezés 

kerül ennyibe. Azért tértem ki rá külön, hogy tudjátok, hogy akkor ezt megrendeljük, és a kapacitásuk és a vendégek 

függvényében elkészül a tűzriasztó. Évek óta halogatjuk ezt, ráadásul idén már a katasztrófavédelem is kért tőlünk 

adatszolgáltatást a tűzriasztóra vonatkozóan, ami egyelőre nincs. Úgy gondolom, hogy a bajok elkerülése érdekében ne 

halasszuk tovább ezt a munkát, hanem rendeljük meg, csináltassuk meg. 
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2. Napirend A szociális ellátásokról szóló önkormányzati rendelet módosítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Ha elfogadjuk a rendelet-tervezetet és kihirdetésre kerül, vagyis hatályba lép, akkor a szociális tüzifa kérelmek 

elbírálásánál már ezeket a jövedelemhatárokat tudjuk figyelembe venni. Van a rendelet-tervezettel, illetve a javasolt 

jövedelemhatárokkal kapcsolatban kérdés, észrevétel, más javaslat? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mennyi jelenleg a jövedelemhatár? Nem emlékszem. 

 

Torma Andrea polgármester 

100.0000, illetve 120.000 Ft. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Most ennyi, vagy ennyi lesz? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Jelenleg a nagycsaládosok, valamint a családban élők esetében 100.000 Ft, az egyedül élő nyugdíjas személyeknél pedig 

120.000 Ft a jövedelemhatár. A rendelet-módosításban ezeknek az összeghatároknak az emelésére tettünk javaslatot, 

mely szerint a nagycsaládosok, valamint a családban élők esetében 130.000 Ft, az egyedül élő nyugdíjas személyeknél 

pedig 150.000 Ft legyen a jövedelemhatár. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát leegyszerűsítve a 100.000 Ft emelkedik 130.000 Ft-ra, a 120.000 Ft pedig 150.000 Ft-ra. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lesznek, akik kiesnek ezáltal? 

 

Torma Andrea polgármester 

Reméljük, hogy nem, pont azért emeltünk, hogy ne essenek ki. Ez azt jelenti, hogy az egy főre jutó jövedelemhatár 

összegét emeljük fel, azért, hogy a rászorulók kaphassanak fák. Tehát akinek a családjában 130.000 Ft az egy főre jutó 

jövedelem, az most nem jogosult a tüzifára, de ha elfogadjuk a módosítást, akkor jogosult lesz rá. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Azért javasoltuk az emelést, mert a nyugdíjak, meg a jövedelmek is emelkedtek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem hiszem, hogy ettől nagyon sok új jogosult lenne, de legalább azok nem esnek el a támogatástól, akik eddig 

jogosultak voltak és rászorultak. További kérdés vagy észrevétel? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ez egy pozitív dolog. Jó! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk a szociális ellátások módosításáról szóló előterjesztett rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

14/2023. (XI.17.) önkormányzati rendelete 

 

a szociális ellátásokról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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3. Napirend A közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló rendelet módosítása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Technikai jellegű módosításról van szó, hogy összhangban legyen a rendelet, más hatályos önkormányzati rendeletekkel. 

Van-e ehhez kérdés, észrevétel, hozzászólás?  

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztett 

rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

15/2023. (XI.17.) önkormányzati rendelete 

 

a közösségi együttélés alapvető szabályairól szóló önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

4. Napirend  A közterület használati díjak felülvizsgálata, módosítása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A legfőbb módosítási javaslat az egyes közterület-használati díjak módosításon túl az, hogy a rendezvényeken történő 

árusításra vonatkozó terület hatályát kiterjesztjük a teljes Lomen János sétányra, egészen az Önkormányzati Hivatal 

épülete előtti részig, tehát ha elfogadjuk a módosítást, akkor a rendezvények ideje alatt ezen a területen is a magasabb 

összegű közterület-használati díjat kell fizetni. Eddig ez a szabályozás szinte csak a Tóparti sétány területén történő 

árusításra vonatkozott. Van-e észrevétel, kérdés?  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem sokkal emelkedik a díj. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem sokkal, körülbelül az infláció mértékével. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk a közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztett 

rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

16/2023. (XI.17.) önkormányzati rendelete 

 

a közterületek és a Bánki-tó használatáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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5. Napirend Közétkeztetési vállalkozási szerződés módosítása, közétkeztetési nyersanyag norma és 

térítési díjak felülvizsgálata, önkormányzati rendelet módosítása 
  

 

Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztésben sok mindent leírtunk, de kiegészíteném szóban néhány információval. Az alapvető kérdés, amiről 

döntenünk kell, hogy a jövő évtől melyik cég legyen a közétkeztetési szolgáltatónk. Eddig a Vác és Vidéke 

Közétkeztetési Nonprofit Kft. biztosította a közétkeztetést és jelenleg vele állunk szerződésben. Tőlük is kaptunk 

árajánlatot, és látjátok 14%-os emeléssel adta meg a 2024. évi árakat. A cég a Prizma csoport tulajdonosi körébe került, 

tehát egy jóval nagyobb, stabilabb cég áll mögötte, és amennyire látom, profi háttérrel működik a szervezet. Ez az egyik 

lehetőség. A másik lehetőség pedig Diósjenő Község Önkormányzatának főzőkonyhája, ahogyan benne is volt az 

előterjesztésben. Diósjenőn az önkormányzat saját főzőkonyhát alakított ki, a gyermek és a szociális étkezők étkeztetését 

a saját főzőkonyhájáról biztosítja, de ezen felül van még szabad kapacitásuk, ezért megkeresték Bánkot, Tolmácsot és 

Borsosberényt, ahol nincs saját konyha, hanem vállalkozó útján biztosítják a közétkeztetést. Az árakat nem sorolom, 

mert az benne van az előterjesztésben. A Vác és Vidéke Kft. a szociális étkezők részére kiadagolva, csomagolva szállítja 

le az ételt. Tehát csak annyi a teendő, hogy a dobozokat a Roland összeszedi, és úgy viszi ki a jogosultaknak. A 

Diósjenő Önkormányzata által küldött árajánlat a felnőtt étkezők tekintetében nem előre csomagolva tartalmazza az 

adagok árát, hanem úgy, hogy egyben leszállítják ide a tálalókonyhára és nekünk kell kiadagolni, becsomagolni. Ha 

kiadagolva, becsomagolva, vagyis dobozolva kérjük az étel biztosítását, akkor adagonként plusz 100 Ft-ba kerül a 

csomagolás. Tehát ha össze akarjuk mérni ugyanazt a szolgáltatást, akkor a Diósjenő által megadott árakhoz a felnőtt 

étkezőknél tegyetek hozzá 100 Ft-ot. Mindemellett olyan nem hivatalos információt is hallottam, hogy a Kormány 

szándéka az, hogy a közeljövőben a közétkeztetésből kivonják az önkormányzatokat és valamilyen centralizált 

formában, nagy cégek fogják biztosítani a közétkeztetést. Kihangsúlyozom, ez nem hivatalos információ, nem tudom, 

hogy ez mennyire valós, van-e valóság alapja, vagy milyen időtávban fordulhat elő. A másik fontos szempont, amit 

figyelembe kell vennünk a döntésnél, az a táplálékallergiás étel biztosítása. Az óvodás gyermekek között jelenleg is van 

táplálékallergiás gyermek, neki külön táplálékallergiás ételt kell biztosítani. A táplálékallergiás étel előállítására 

tudatunkkal az a jogszabályi előírás, hogy nem lehet ugyanazon a konyhán főzni, ahol a normál ételt főzik. Tehát 

teljesen elkülönítve kell kezelni ezeket az ételeket. Azt tudjuk, hogy Diósjenőnek csak egy konyhája van. Szóban 

kaptunk ajánlatot felnőtt táplálékallergiás étel biztosítására is, bár eddig ezt írásban nem erősítették meg, de a gyermek 

táplálékallergiás ételre kaptunk árat, és vállalja Diósjenő. Szóban azt mondta a polgármester, hogy megoldják a felnőtt 

táplálékallergiás étel biztosítását is. Jelenleg egy olyan személy van, aki tejérzékeny menüt szeretne kapni, de abból nem 

lehet kiindulni, hogy most hány ilyen érintett van, mert lehet, hogy egy hét múlva jön egy új igény. Tehát nekünk úgy 

kell szerződnünk, hogy biztosítani tudjuk ezeket az ételeket is. A gyermekek esetében ráadásul törvényi kötelezettség is. 

Megkaptuk a diósjenői konyha étlapját, nem a jövő hetit, hanem az azt követő hét étlapját, ha meg akarjátok nézni, 

körbeadom. (Torma Andrea polgármester megmutatta a képviselőknek a diósjenői főzőkonyha november 27-től érvényes 

heti étlapját.) És egy hétig próbaebédet is kaptunk az óvodába, hogy ki tudjuk próbálni. Megkérdeztem az óvodai 

dolgozókat, hogy a kóstolt ételek alapján mi véleményük a diósjenői konyhán készült ételekről, azt mondták, hogy talán 

egy picit háziasabb, de olyan nagy érdemi különbség nincs. A Vác és Vidéke Kft. által biztosított étellel kapcsolatban az 

volt a negatív tapasztalat, hogy az ételekben túl nagyra vannak darabolva a zöldségek, de végülis ezt megoldják. 

Továbbá probléma volt, hogy az átálláskor, amikor a Prizma csoport átvette a Vác és Vidéke Kft-t, kevesebb lett a köret, 

a gyermek és a felnőtt étkezésnél is. Én ezt írásban is és szóban is jeleztem a vezetőség felé. Ezt követően érdeklődtem 

az óvodavezetőnél, azt mondta, hogy megoldódott a probléma, érzékelték a változást. Kérdeztem a Rolandot is, hogy az 

idősek részéről van-e valamilyen negatív visszajelzés. Amikor az étel mennyiségével volt gond, akkor ezt az idősek is 

jelezték, de azóta nincs panasz. Az óvodai dolgozókat megkérdeztem, hogy hogyan döntenének, azt mondták, hogy 

lehet, hogy adnának egy esélyt a diósjenői konyhának, az volt a javaslatuk, hogy próbáljuk ki. Ennél azért úgy 

gondolom, egy kicsit felelősségteljesebb döntést kell hoznunk. nem úgy van, hogy most elmegyek ebbe az étterembe és 

veszek ebédet, holnap meg a másikba, ha nem tetszik. A diósjenői polgármesternek én mondtam, hogy nem sokkal 

olcsóbb az ajánlatuk, úgyhogy olyan nagyon semmi nem ösztönöz minket arra, hogy váltsunk, hiszen nagy 

elégedetlenség sincs a mostani szolgáltatóval. Amikor ezt jeleztem neki, szóban azt mondta, hogy akkor tekintsünk el 

attól, hogy félévkor az infláció mértékének megfelelő emelést fog érvényesíteni, és csak az eredeti árral kalkuláljunk 

egész évre, tehát egész évre ez az ár ajánlata. Az mondta, hogy ezt írásban is megküldi majd. Illetve még egy kis 

szolidaritást kért tőlünk, mint egyik önkormányzat a másikkal szemben. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Viszont akkor valaki kell, aki kiporciózza az ételadagokat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Vagy 100 Ft-tal több a felnőtt étkezés díja, ami egyébként így hasonló a Vác és Vidéke árához. az óvodás gyermekek 

részére pedig jelenleg is mi adagoljuk az ételt, ott ennek nincs jelentősége. 
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Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

Nem csak az a probléma, hogy ki porciózza ki a felnőtt ebédet, hanem voltak higiéniai problémák is a szociális étkezők 

visszajövő ételeseivel, például nem voltak rendesen elmosva. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy gondolom, visszafelé ne lépjünk. Ha Diósjenőt választanánk, én akkor is azt mondom, hogy plusz 100 Ft-ért 

elviteles dobozokba kiadagolva hozzák az ételt. Egyrészt, mert az óvodai dolgozók nem tudják vállalni a felnőtt étel 

adagolását, mert nincs se idejük, se energiájuk rá, másrészt meg a higiéniai problémák miatt, hogy a szociális étkezők 

ételesei ne legyenek ott, ahol az óvodások edényeivel is foglalkoznak. Ha ezt a plusz 100 Ft-ot hozzáadjuk, akkor 

nagyjából egyforma az ár a Vác és Vidéke Kft. áraival. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egyébként, ha valami panasz lenne, akkor vált az ember, de ha van egy bevált és jól működő cég, akkor nem biztos, 

hogy érdemes váltani egy újra, amelyik még ki sem nyitott iparszerűen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy tudom, nagyjából fél éve működik a jenői konyha. Megígértem, hogy ezt is tolmácsolom felétek: azt mondta a 

polgármester, hogy legyünk szolidárisak feléjük, mert ők is egy önkormányzat, Nógrád vármegyeiek vagyunk, és a 

pénzünket ne egy Pest megyei nagy cégnek adjuk, hanem neki, aki biztos, hogy vissza fogja forgatni a közétkeztetésbe.  

 

Ivanics András képviselő  

Én másfél hónapja szociális étkező vagyok, úgyhogy van véleményem a váci ebédről. Nem egy hízókúra, de ehető.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

És milyen, változatos? 

 

Ivanics András képviselő  

Igen, nekem nem volt vele problémám. 

  

Torma Andrea polgármester 

Még azt mondták a Böbiék, hogy mielőtt a Prizma csoport átvette a Vác és Vidéke Kft-t - ez szeptemberben volt, tehát a 

mostani tanévtől van a szervezeti változás - azelőtt változatosabb volt az ételkínálat, volt például tejbegríz, bundás 

kenyér stb. Azóta ezek az ételek eltűntek. Nyilván ezeket nem tudják egy ilyen nagyüzemi konyhán megoldani. Tehát 

„közétkeztetősebb” lett.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Bandi most elmondta a véleményét. Ha nekünk nem volt vele probléma, jó az étel, akkor nem biztos, hogy fel kell rúgni 

egy régi kapcsolatot. Vissza már nem fogsz tudni lépni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ez is egy tényező. Biztos vissza tudunk menni, csak nem ezzel az árral, mert akkor egy kényszerhelyzetben 

lennénk, nem lenne érdekük, hogy jó árat adjanak nekünk. Még egy információ, nem azért, hogy befolyásoljon minket, 

de tudjatok róla, hogy Tolmácson már volt döntés, ők maradtak a Vác és Vidéke Kft-nél. Borsosberényben még nem 

volt testületi ülés, de nekik nem is reális alternatíva a diósjenői konyha, mert Berényben nagy az iskolai-óvodai létszám 

és így az ételadag, emiatt a Vác és Vidéke foglalkoztat egy személyt a konyhán, aki a konyhai kisegítő munkákat 

elvégzi, Van iskola, óvoda és sokkal több a szociális étkező is, mint nálunk. Ezt diósjenő nem tudja részükre biztosítani. 

Ők valószínűleg maradni fognak a Vác és Vidéke Kft-nél. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ez egy részleges információ: Romhánynak van saját konyhája, de a táplálékallergiás ételt Bánkról hordják át az 

óvodába, mert a saját konyhájukon nem tudják megcsinálni. 

  

Torma Andrea polgármester 

Ha mi leszerződünk Diósjenővel, és a szerződésben vállalja az ételallergiás ételek biztosítását, akkor az már az ő dolga, 

hogy hogy oldja meg, esetleg más konyháról megveszi. De most azt mondta a Böbi, hogy jövő héttől már nem fogják 

vinni Romhányba, mert sokszor késett az ebéd, meg hideg volt az étel, ezért Romhány lemondta. Böbi úgy tudja, hogy 

otthonról fognak csomagolni a gyereknek ételt. 

 

Ivanics András képviselő  

Romhánynak van saját konyhája? Mert úgy hallottam, hogy sokan Szentéről hordják az ebédet. Csodákat mesélnek róla. 

Én nem kóstoltam, hogy milyen, csak hallottam, hogy sok romhányi onnan hozza az ebédet. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Egy kisebb, családias konyhán főzött étel mindig más. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Romhány azért nem olyan kicsi. Van a településen iskola, óvoda, szociális intézmény. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Évente tudunk szolgáltatót váltani. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, illetve váltani tudunk bármikor, de árat emelni már csak egyszer tudunk az év folyamán.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha rajtam múlna, én nem váltanék. Nem tudom, hogy ez rossz viszonyt szül-e a két település között. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De mielőtt beruházott, miért nem mérte fel az igényeket? 

 

Torma Andrea polgármester 

Önmagát ellátja, csak nagyobb a kapacitása, és érthető, hogy bevételt akarnak csinálni belőle, ha van szabad 

kapacitásuk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Amíg meg vagyunk elégedve a jelenlegi szolgáltatóval, akkor miért kellene váltani? 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető 

A Prizmának is az az érdeke, hogy megtartsa a korábbi partnereket. Nagyon együttműködőek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Itt volt a példa, amikor a mennyiséggel gond volt Azt is jeleztem nekik, hogy az óvodavezetők nem tartják elég 

változatosnak az ételeket. Az igazgató azt mondta, hogy nyugodtan két hetente jelezzek vissza, ha probléma van. Érzem 

rajtuk az együttműködési szándékot. Az, hogy a zöldségek nagyra vannak vágva, szerintem nem olyan jelentős 

probléma, amit itt helyben ne tudnánk megoldani. Azt is mondta az igazgató, hogy a kormányrendeletben tól-ig vannak 

megadva az ételmennyiségek, hogy milyen életkorban mennyit kell adni egy adag ételben, és mindenhol a felső határhoz 

igazodnak. A Böbi azt mondta, hogy a héten már változatosabb volt az étel. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A szerződés-tervezetet javítottuk, a Vác és Vidéke Kft. készítette el a tervezetet, és ők nem tették bele, hogy a képviselő-

testület milyen számú határozatán alapszik a közétkeztetési vállalkozási szerződés módosítása, úgyhogy ezzel az adattal 

kiegészítettük a szerződés-tervezetet. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a 

határozati javaslattal, miszerint 2024. január 1-jétől továbbra is fenntartjuk a Vác és Vidéke Vendéglátó Nonprofit 

Közhasznú Kft-vel fennálló, a közétkeztetés ellátására vonatkozó vállalkozói szerződést, és elfogadjuk a vállalkozó által 

benyújtott áremelést, és elfogadjuk az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

99/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Bánk Község 

Önkormányzata a 2024. évi étkeztetési szolgáltatásra (óvodás gyermekek, szociális 

rászorulók étkeztetése) vonatkozóan a Vác és Vidéke Vendéglátó Nonprofit Közhasznú 

Kft.-vel fennálló szerződését továbbra is fenntartja, a vállalkozóval megkötött szerződést 

2024. január 1. napjával módosítja az előterjesztett vállalkozási szerződés módosítás 

tervezetnek és a vállalkozó által benyújtott árajánlatnak megfelelően. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vállalkozási szerződés módosítás 

aláírására. 
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Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

Torma Andrea polgármester 

A napirend második fele a rendelet-tervezetről és a térítési díjakról szól. Láttátok, hogy az áremelkedés mértékét 

érvényesítjük a térítési díjak emelésében, tehát annyival módosulnának a díjak, amennyivel a vásárolt élelmezés. Az 

óvodában jelenleg négy gyermek után fizetnek térítési díjat, de jogszabály alapján csak a nyersanyagnormát fizetik, a 

többi gyermek továbbra is ingyenesen étkezik. A felnőttek étkezése esetében pedig annyi a módosítás, hogy az új 

vezetésnél sikerült elérnünk, hogy a felnőtt étkezésre is kaptunk tápanyagallergiás árat, tehát innentől kezdve a szociális 

étkezőknek is tudjuk biztosítani a táplálékallergiás étkezést. A normál étkezésre a jövedelemtől függően négy személyi 

térítési díj érték volt, és most a táplálékallergiás étkezésre is négy kategóriát hoznánk létre, a jövedelemtől függően. 

Tehát továbbra is a jövedelem-kategóriák szerint kell fizetni a térítési díjat, és drágább a táplálékallergiás étel. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A rendelet-tervezet szövegéből kimaradt, hogy az 1. melléklet a normál étrend esetén alkalmazandó személyi térítési 

díjakat tartalmazza, ezt kijavítottuk, hogy egyértelmű legyen, valamint az 1. melléklet fejlécét is ennek megfelelően 

módosítottuk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, hozzászólás, más javaslat? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt 

 

Torma Andrea polgármester: lezárta a napirendet és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy elfogadjuk 

az étkeztetés nyersanyagköltségeiről és térítési díjáról szóló önkormányzati rendelet módosításáról szóló előterjesztett 

rendelet-tervezetet, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan megalkotta a következő 

rendeletet: 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

17/2023. (XI.17.) önkormányzati rendelete 

 

az étkeztetés nyersanyagköltségeiről és térítési díjáról szóló önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

 

6. Napirend  Házi segítségnyújtás térítési díjának felülvizsgálata 
 

 
Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, hozzászólás, más javaslat? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

házi segítségnyújtás intézményi térítési díjának felülvizsgálatáról szóló határozati javaslatot elfogadjuk, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő–testület elvégezte a házi segítségnyújtás intézményi térítési díjának felülvizsgálatát, és 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő határozatot: 
 

100/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat: 
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Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat által saját 

hatáskörben biztosított házi segítségnyújtás, mint szociális alapszolgáltatás keretében 

nyújtott szociális segítésért és személyi gondozásért fizetendő intézményi és személyi 

térítési díj összegét felülvizsgálta és a szociális segítésért és személyi gondozásért fizetendő 

intézményi és személyi térítési díj összegét 2024. január 1. napjától nem módosítja, 2024. 

évre vonatkozóan a 2023. évben hatályos intézményi és személyi térítési díjak maradnak 

érvényben. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

Pénzes Klára pénzügyi csoportvezető elhagyta az üléstermet. 

 

 

 

7. Napirend A helyi adókról szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálata 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Láttátok, hogy itt is az a javaslatunk, hogy ebben az évben ne emeljünk adómértéket. Tavaly emeltünk nagyobb 

mértékben. Most egy kisebb mértékű emelésnek azért nincs értelme, mert az adómérték emelés nagyon sok 

adminisztrációval és postaköltséggel jár. Drága a postaköltség, és ha adómértéket emelünk, akkor az adózóknak 

tértivevényes határozatot kell küldeni. Ha kicsit emelünk, akkor sokat dolgozunk és sok postai költséget fizetünk a 

semmiért. Nagy mértékű emelést pedig nem javasolnék, hiszen tavaly módosítottuk azokat az adómértékeket, amiket 

szükségesnek gondoltunk. Szerintem most ne emeljünk adót. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mi a helyzet reklámhordozó adóval? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Törvényileg megszüntették ezt az adónemet, ezért van az a sor üresen hagyva. Már korábban hatályon kívül akartuk 

helyezni a helyi rendeletben, csak pont abban a módosító rendeletben szerepelt a reklámhordozó adóra vonatkozó 

szabályozás hatályon kívül helyezése, amit vissza kellett vonnunk, mert a Kormány döntése értelmében nem lehetett 

adómértéket emelni. Az idei évben már rendeztük a dolgot, már a rendeletünkben sincs szabályozás a reklámhordozó 

adóra vonatkozóan. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Csak a közterületen lévő reklámhordozókra lehetett az adó kivetni, ha jól emlékszem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, csak azokra vonatkozott ez az adónem, de eltörölték, ezért nem szerepel adat a táblázatban a reklámhordozó adóra 

vonatkozóan. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azt hittem, hogy elengedtük. Egyébként meg azt gondolom, hogy amilyen mértékű adók vannak, itt nem fizetünk sokat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Így van, láthatjátok az előterjesztésben az egyes adómértékek felső határát is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Úgy gondolom, hogy amilyen árak vannak, hogy mi a felső határ, hogy mit lehetne beszedni, ahhoz képest teljesen 

normális. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Az idei adómérték emelés szerencsére nem váltott ki nagy közfelháborodást. 

 

Torma Andrea polgármester 

Sokáig nem emeltünk adót, így talán könnyebben elfogadták. Nem az volt, hogy folyamatosan, minden évben emeltük 

az adók mértékét. Szerintem ritkábban és akkor kicsit nagyobb mértékben gazdaságosabb adót emelni, mert ahogy előbb 

elmondtam, milliós tétel az adminisztráció és a postaköltség. 
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Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Idén több mint egy millió forintba került az adómérték változásról szóló határozatok adózók részére történő postázása. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

2024. évre vonatkozóan ne módosítsuk a helyi adókról szóló önkormányzati rendeletet, és 2024. évre vonatkozóan a 

2023. évben hatályos helyi adómértékek maradjanak érvényben és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan elfogadta és meghozta a 

következő határozatot: 

 

101/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, hogy 2024. évre 

vonatkozóan nem kívánja módosítani a helyi adókról szóló önkormányzati rendeletét, és 

2024. évre vonatkozóan a 2023. évben hatályos helyi adómértékek maradnak érvényben. 

 

Határidő: azonnal, 2024. évben 

Felelős: polgármester 

 

 

 

8. Napirend  Leveleki Eszter Üdülőben alkalmazott szállásdíj és bérletidíj felülvizsgálata, 

módosítása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A Leveleki Eszter Üdülőben alkalmazott szállásdíj és a különterem bérleti díjának felülvizsgálatához kapcsolódóan van 

hozzászólás, javaslat, kérdés?  

 

Ivanics András képviselő  

Szerintem magas a tervezett emelés. Én egy kicsikét soknak találom. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Utána néztem egy kicsit, hogy mennyibe kerül egy vendégéjszaka más bánki szálláshelyeken. Nyilván kell a pénz, mert 

most ráköltünk több mint 3 milliót a tűzjelzőre, csak az a kérdés, hogy ki fogják-e venni ennyiért? Nyilván az akkor 

bevétel az önkormányzatnak, ha ki van adva, és néztem, hogy egy főnél még olcsó, de ha már ketten veszik ki, az már 

22.000 Ft. Ennyibe kerül a szoba, vagy személyenként értendő ez az összeg? 

 

Torma Andrea polgármester 

A szoba ára. Tehát 2 fő részére 11.000 Ft/fő egy vendégéjszaka. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az úgy nem olyan vészes. Például az Iványi Vendégházban 15.000 Ft/fő összegbe kerül 2 éjszaka. Azzal is nehéz 

versenyezni, hogy ott egy komplett házat kap.  

 

Torma Andrea polgármester 

Működik az Iványi Vendégház? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A Malina Vendégházat meg a Szenderházat 34. 000 Ft-ért ki lehet venni és ott akár ketten, vagy négyen is lehetnek. 

Ahhoz képest ez egy kicsit drága, de ha úgy gondoljátok, hogy ki fogják venni ennyiért, akkor legyen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mondjuk, ez meg egy exkluzív környezetben van ott a tóparton.  

 

Ivanics András képviselő  

Ez így van. Én csak sokalltam a 12.000 Ft-ról 16.000 Ft-ra történő emelést. 
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Torma Andrea polgármester 

A legjellemzőbb az, hogy ketten vesznek ki egy szobát. Két-három fő veszi ki jellemzően a szobákat, az ritka, ha egy 

szobát csak egy fő vesz igénybe, viszont 1 főnél is sok költség ugyanúgy felmerül, például áram, takarítás. A 

legjellemzőbb pedig az, hogy nagyobb létszámú csoportok jönnek, gyakran az egész házat lefoglalják. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De arra meg van valami kedvezmény, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Egyedileg van, de most én se tudom pontosan, hogy mennyi. Mi a véleményetek? Csökkentsük a javasolt szállásdíjakat? 

Ha lejjebb vesszük a szállásdíjakat 1-2.000 Ft-tal, azon múlik valami? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Visszatérő vendégeink vannak inkább, vagy újak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Sok visszatérő vendég van, de pontosan én sem tudom megítélni, esetleg a Timi tudná megmondani. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azoknak fog jobban szembetűnni.   

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem tétel ahhoz képest, hogy minden milyen nagyon drága. Egy főnek 11.000Ft/ éjszaka, az nem sok. A Tavi Fészek 

Fogadóban is 10.000 Ft-ba kerül egy vendégéjszaka. Magánszálláshelyeken egy főre sokkal drágábbra jönnek ki. 

 

Ivanics András képviselő  

Legyen, próbáljuk meg. Az előterjesztés szerint 4 vagy 6 millió forinttal kevesebb bevétel jött be, de nyilván azért, mert 

a téli időszakra bezártunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Úgy zártunk be tavaly, és idén is ezt folytatjuk, hogy ha jön olyan érdeklődő, aki az egész házat kiveszi, és vállalja a 

plusz fűtési díj kifizetését, akkor kiadjuk. Most decemberre is van ilyen foglalás, szilveszterre is ki lesz adva a teljes 

üdülő. Amikor csoport jön, akkor azoknak kiadjuk télen is, de úgy, hogy felszámoljuk a fűtésköltséget is.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Máshol a szálláshelyek szoktak olyat is csinálni, hogy van hétköznapi meg hétvégi ár, meg hogy minimum két éjszakát 

el kell tölteni a szálláshelyen. Ha esetleg hétköznapra olcsóbb szállásdíjat határozunk meg, lehet, hogy kiveszik 

melósok. Ha nincs szabad szállás a faluban, akkor nyilván ki fogják fizetni a drágábbat is.  

 

Torma Andrea polgármester 

Ha azt nézem, hogy 28.000 Ft három főnek egy szoba, az egy főre vetítve 9.300 Ft.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem sok ez amúgy. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem egy luxus környezetben van az ember, nem egy Tengerszem Panzió. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ott van reggeli is, azt is megnéztem. Drágább, de van reggeli. Ha azt nézzük, 35-40.000 Ft-ért már ki tudnak venni egy 

egész házat, és ott annyian vannak, amennyien akarnak. Inkább csoportoknak ideális az üdülő, mert két- három főnek 

érdemesebb magánszálláshelyet kivenni.  

 

Torma Andrea polgármester 

Megkérdezem a Timit a tapasztalatokról? 

 

Torma Andrea polgármester telefonon felhívja a Leveleki Üdülő munkatársát, Hornosné Papp Tímeát. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt mondta a Timi, hogy a jövő évi szállásdíjakon még nem gondolkodott, de a tavalyi évben elég nagyot emeltünk, 

igazából akkor kerültek nagyjából a piaci ár szintjére az üdülő szállásdíjai. Kb. három visszatérő nem jött az emelés 
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miatt. Ha ezt soknak gondoljátok, lehet a huszonkettőből huszonegyezer, és 1.000-1.000 Ft-ot visszavehetünk a javasolt 

díjakból. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Annak meg nincs értelme. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is úgy gondolom, hogy 1.000 Ft-tal kisebb ár nem meghatározó. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Kedvezményt esetleg még adhatunk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Beletegyük a határozatba azt, hogy a testület felhatalmazza a polgármestert vagy az üdülő munkatársát, hogy több 

vendégéjszakás tartózkodás vagy csoport esetén egyedi elbírálás alapján a meghatározott szálláshely szolgáltatási 

díjakból kedvezményt nyújtson? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, mondjuk egy hétköznapi nagyobb csoportkedvezményt. Ezt szerintem a Timi is megoldja.   

 

Torma Andrea polgármester 

Van még további javaslat, kérdés, hozzászólás? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért a Leveleki 

Eszter Üdülő 2024. évre javasolt szállásdíjaival és elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, azzal a kiegészítéssel, 

hogy a képviselő-testület felhatalmazza a Leveleki Üdülő munkatársát, hogy több vendégéjszakás tartózkodás vagy 

csoport esetén egyedi elbírálás alapján a meghatározott szálláshely szolgáltatási díjakból kedvezményt nyújtson, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

102/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában és 

üzemeltetésében lévő Leveleki Eszter Üdülő (Bánk, Tóparti sétány 1.) 2024. január 1-jétől 

érvényes szálláshely szolgáltatási díjait az alábbiak szerint határozza meg: 

1 szoba díja 1 éjszakára (áfával): 

➢ 1 fő felnőtt részére: 16.000 Ft/éjszaka; 

➢ 2 fő felnőtt részére: 22.000 Ft/éjszaka; 

➢ 3 fő felnőtt részére: 28.000 Ft/éjszaka; 

➢ 4 fő felnőtt részére: 33.000 Ft/éjszaka. 

 

Gyermekek részére a szállásdíj 1 éjszakára (áfával): 

- 14 éves korig 6.000 Ft/fő, 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Leveleki Eszter Üdülő vezetőjét, hogy az alábbi 

díjtételek alkalmazásával a kedvtelésből tartott háziállat (eb, macska) szálláshelyre történő 

bevitelét egyedi elbírálás alapján, minden felmerülő körülményt figyelembe véve 

engedélyezheti: 

• kis testű állat: 3.500 Ft/éjszaka; 

• közepes-, és nagy testű állat: 5.000 Ft/éjszaka. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Leveleki Eszter Üdülő vezetőjét, hogy több 

vendégéjszakás tartózkodás vagy csoport esetén egyedi elbírálás alapján a fent 

meghatározott szálláshely szolgáltatási díjakból kedvezményt nyújtson. 

 

Határidő: 2024. január 1-jétől folyamatos más tartalmú döntésig 

Felelős: polgármester 
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Torma Andrea polgármester 

A másik határozati javaslat arról szól, hogy a Leveleki Üdülő külön termének bérleti díja 2024. január 1-jétől 30.000 

Ft+áfa legyen egy napra. Ehhez van-e hozzászólás, más javaslat? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja a 

Leveleki Eszter Üdülő különtermének 2024. január 1-jétől alkalmazandó bérleti díjáról szóló határozati javaslatot, 

kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

103/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonában és 

üzemeltetésében lévő Leveleki Eszter Üdülő (Bánk, Tóparti sétány 1.) különtermének 

bérleti díj összege 2024. január 1. napjától 1 napra 30.000 Ft + áfa. 

 

Határidő: 2024. január 1-jétől folyamatos más tartalmú döntésig 

Felelős: polgármester 

 

 

 

9. Napirend Leveleki Eszter Üdülőben lévő Büfé bérleti szerződésének felülvizsgálata 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A Leveleki Eszter Üdülőben található büfére vonatkozóan minden évben új bérleti szerződést kötünk. A jövő évre 

vonatkozó bérleti díj javaslat 210.000 Ft + áfa. Az emelés mértéke nagyjából a várható infláció mértékének felel meg.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Előtte mennyi volt? A 180.000 Ft-hoz képest ez azért 30.000 Ft emelést jelent. 

  

Torma Andrea polgármester 

Egy évre vonatkozik ez a bérleti díj. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem tudom, hogy Ő ott milyen bevételeket produkál. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A kitelepülésért külön fizetnek? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen, benne is van a bérleti szerződésben. 

 

Torma Andrea polgármester 

Januárban, februárban biztos nincs nagy forgalma, sőt, talán semmi, de a nyári hónapokban azért van. Én se tudom 

megállapítani, hogy mennyi a bevételük, nem látom a kasszát, de nem is ez a dolgunk. Ez az emelés nagyjából az 

infláció mértéke, mint ahogy minden más bérleti díjunkat emelkedik az infláció összegével. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És minden önkormányzati ingatlannál felül szoktuk vizsgálni a bérleti díjat? 

 

Torma Andrea polgármester 

A hosszú távú helyiségbérletek esetén, tehát ahol több mint egy évre szól a bérleti szerződés, minden évben az éves 

infláció mértékével növekedik a bérleti díj, ez benne van a szerződésben.  Tehát például a kávézó, a strand büfé vagy a 
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kemping esetében, ahol hosszú távra kötöttük a bérleti szerződést, a bérleti szerződés megkötésekor meghatározásra 

került a bérleti díj, és utána az azt követő évekre minden évben az adott inflációval növekszik. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És az övé miért szokott mindig itt lenni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mert csak egy évre szól a bérleti szerződés. Hogy ez miért van így, nem tudom, de mindig így volt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ja, mert, hogy ez nem hosszútávú. Csak azért nem értettem, hogy ez mindig itt van. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Azért, mert ez csak egy évre szóló bérleti szerződés, a többi helyiség bérleti szerződése meg több évre szól.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igazából ez ennyire egyszerű. Az infláció mértékével lett emelve és kész. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is úgy gondolom, hogy ugyanúgy, mint minden más bérleti szerződés esetén az infláció mértékével növeljük a bérleti 

díjat. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Jövőre a kemping, a strandon a büfé meg minden önkormányzati tulajdonú helyiség, ingatlan bérleti díja emelkedni fog 

az infláció mértékével. A bérlőknek már az inflációval növelt összegű bérleti díjat fogjuk jövőre automatikusan 

kiszámlázni. Ebben az esetben, mivel ez csak egy évre szóló bérleti szerződés, ennek a bérleti díját mindig tárgyalja a 

testület. A többi helyiség bérleti szerződését csak akkor tárgyalja újra a testület, ha lejár a szerződés és újat kell kötni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha az inflációnak megfelelő az emelés, akkor jó. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Kerekítve van az összeg, de nagyjából annak felel meg az emelés mértéke. 

 

Torma Andrea polgármester 

Van-e további kérdés? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én tartózkodom! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Miért? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mit tudom én! 

 

Torma Andrea polgármester 

Most szerinted az önkormányzatnak nem jó, ha emelünk, vagy miért tartózkodsz? Vagy azért tartózkodsz, mert nekik jót 

akarsz? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem, én csak azt mondom, hogy tavaly nagyot emeltünk a bérleti díjon és ahhoz képest most megint emelünk. 

 

Torma Andrea polgármester 

Értem, de most ez az önkormányzat szempontjából miért nem jó? Inflációkövető bérletidíjat szedünk be. Most, mint 

képviselő szavazol, és az önkormányzat érdekeit nézed, vagy pedig a bérlőnek nem akarsz „rosszat” megszavazni? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én azt mondom, hogy alapvetően nincsenek olyan sokat nyitva, hogy mondjuk tényleg indokolt lenne ez az emelés. 
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Hákli Tibor alpolgármester 

Azért azt is kell nézni, hogy amíg fent volt a büfé a recepció helyén, addig minden rendezvényen kitelepültek, külön díj 

nélkül. És a kitelepülés sokkal többe került volna, mint hogy most ott vannak. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De kitelepülést most is külön fizet. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Most igen. De akkor minden rendezvényhez kitelepültek, mert oda föl nem tudtak menni a vendégek. Most, hogy lent 

vannak, nem kell mindig kitelepülni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Idén talán kétszer voltak kitelepülve. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tehát nem mindegyiken fizetnek külön. 

 

Torma Andrea polgármester 

Csak a nagyobb rendezvények alkalmával települnek ki, amikor annyian vannak, hogy nem bírja csak az üzletből 

lebonyolítani a forgalmat. A kitelepülésért is inflációval emelt összegű közterület használati díjat kell fizetni Ha oda jön 

egy idegen, külsős árus, ő is emelt összeget fizet, azt is megemeltük. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én azért gondolom, hogy nem annyira vészes, mert a közterület használati díjakon is emeltünk ennyit. Az nem csak 

őrájuk, hanem mindenkire érvényes. Nem volt senkivel kivételezve és nem volt senkinek durván megemelve a bérleti 

díja. Azért kíváncsi leszek, mennyi lesz az infláció. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az csak január-februárban derül majd ki, de az előrejelzések szerint 14-15% körül várható. Ha az idei bérleti díjat 

beszorozzuk a várható infláció mértékével, tehát 180.000 Ft-ot beszorzunk 1,15 %-kal, akkor kb. 205.000 Ft-ra jön ki a 

bérleti díj. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A 180.000 Ft-ról 210.000 Ft-ra történő emelés, 16,6 %-os emelést jelent. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem zárjuk ezt rövidre. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, de amúgy havi 3.000 Ft-ról beszélünk. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Leveleki Üdülőben lévő büfé bérleti díja 2024. évben 210.000 Ft+ áfa, és a bérleti szerződést továbbra is a Pizzaro Bt-

vel kötjük meg az előterjesztett bérleti szerződés szerint, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül meghozta a következő 

határozatot: 

104/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzat Képviselő-testülete felülvizsgálta a Leveleki Eszter Üdülőben 

lévő Büfé bérbeadásáról szóló bérleti szerződést. A képviselő-testület 2024. évre bérbe adja 

a Leveleki Eszter Üdülőben (Bánk, Tóparti sétány 1.) lévő büfé üzlethelyiséget a Pizzaro Bt. 

(2653 Bánk, Kazinczy utca 59.) bérlő részére az alábbi feltételekkel: 

Bérleti díj összege 2024. évre: 210.000 Ft + áfa 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Leveleki Eszter Üdülőben lévő 

büfé bérleti szerződését a 2024. évre meghatározott bérleti díj összeggel, egyéb tekintetben a 

2023. évi bérleti feltételeknek megfelelően, az előterjesztett szerződés tervezetet az 

önkormányzat, mint bérbeadó részéről aláírja. 
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Határidő: 2023. december 31. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

10. Napirend Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása - partnerségi 

egyeztetés lezárása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Bánk község településrendezési eszközeinek módosítása szinte már minden ülésen téma, mert valami miatt hozzá kell 

nyúlnunk a rendezési tervünkhöz. Most az M2 autógyorsforgalmi út I. ütem Rétság elkerülő szakasz tervei közötti 

összhang megteremtése érdekében kell a településrendezési eszközöket módosítani, a múltkor a temető parkoló fölé, a 

Tó Hotel Kft. által megépíteni tervezett napelemes védőtető miatt módosítottuk, és várható még a 22-es út 

útburkolatának felújítása miatti módosítás is. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, vélemény? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki elfogadja az M2 

autógyorsforgalmi út I. ütem Rétság elkerülő szakasz tervei és a településrendezési követelmények, valamint a helyi 

építési szabályzat közötti összhang megteremtése érdekében szükséges településrendezési terv módosításának tartalmát 

meghatározó települési főépítészi feljegyzést, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

105/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az M2 autógyorsforgalmi út I. ütem 

Rétság elkerülő szakasz tervei és a településrendezési követelmények, valamint a helyi 

építési szabályzat közötti összhang megteremtése érdekében szükséges településrendezési 

terv módosításának tartalmát meghatározó települési főépítészi feljegyzést megismerte és 

azt elfogadja, jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy Bánk község településrendezési 

eszközeinek folyamatban lévő módosítása során a képviselő-testület környezeti vizsgálatot nem kíván készíttetni, és 

elfogadja az erről szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

106/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontja, 

valamint az egyes tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. (I. 11.) 

Korm. rendelet 5. § (3) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, és az egyes tervek, 

illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005. (I.11.) Korm. rendelet 4.§-ában 

kapott feladatkörében eljárva úgy dönt, hogy Bánk község településrendezési eszközei 

módosítására vonatkozó környezeti vizsgálatát nem készítteti el. 

 

A képviselő-testület a fenti tárgykörre vonatkozó döntését az alábbiakkal indokolja: 

A módosítással érintett területre vonatkozóan nem látja szükségét a környezeti vizsgálat 

lefolytatásának, tekintettel arra, hogy a tervezett változtatás várható környezeti hatása nem 

jelentős, valamint a felelős szervek a környezeti vizsgálat elkészítését nem tartották 

szükségesnek, továbbá a településrendezési eszközök módosítását szükségessé tevő, Bánk 

település közigazgatási területét érintő tervezett beruházás Pest Vármegyei Kormányhivatal 
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által PE/KTF/444-10/2018. számon kiadott és PE/KTFO/150-5/2023. számon módosított 

környezetvédelmi engedéllyel rendelkezik 

 

A képviselő-testület döntéséről és indokairól - a 2/2005. (I. 11.) Korm. rendelet 5. § (3) 

bekezdése alapján - értesíti a várható környezeti hatások jelentőségének eldöntésébe bevont 

környezet védelméért felelős szerveket. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki a Bánk község településrendezési eszközei módosítása 

során beérkezett vélemények ismertetéséről és elfogadásáról szóló határozati javaslatot elfogadja, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

 

107/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az M2 autógyorsforgalmi út I. ütem 

Rétság elkerülő szakasz útépítési tervei és a településrendezési eszközök közötti összhang 

megteremtése érdekében Bánk község településrendezési eszközeinek módosításával 

kapcsolatos partnerségi egyeztetést a településtervek tartalmáról, elkészítésének és 

elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről 

419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 66. § (7) bekezdése figyelembevételével lezárja. 

 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy a településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos 

jogintézményekről 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 67. § (1) bekezdés alapján a záró 

szakasz kezdeményezéséhez az E-TÉR felületre töltse fel a véglegesített tervezetet. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

11. Napirend Vasút utca felújítása – kivitelező kiválasztása 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Mindannyian tudjátok, hogy a Magyar Falu Program keretében támogatást kaptunk a Vasút utca felújítására. Javaslom, 

hogy a beérkezett árajánlatok közül a legalacsonyabb összegű árajánlatot benyújtó, Green-Goes Kft-t bízzuk meg a 

Vasút utca felújítása kivitelezési munkáinak elvégzésével. Azt még szeretném hozzátenni, hogy bár el lehetne kezdeni az 

útfelújítási munkálatokat, de én szeretném megvárni, hogy elkészüljön az utcában a szennyvízcsatornázás. Ezt a 

kivitelezővel is meg fogom beszélni. Szeretném, hogy Ti is tudjátok róla, ha esetleg kérdezik a lakók, hogy miért nem 

történik semmi. Ez így logikus, hogy előbb csatornázzunk és utána csinálják meg az utat. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ez a cég csinálta a Pázsit utca felújítását is? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nem, az egy másik cég volt. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meddig tart nekünk az az utca, a kanyarig? 

 

Torma Andrea polgármester 

A felső kanyarig, úgy mértük ki a tervezővel. És a felújítás tartalmazza a vízelvezetést is, ami ott a legnagyobb 

probléma. 
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További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Vasút utca felújítása kivitelezési munkáinak elvégzésével 13.748.530 Ft + áfa, azaz összesen bruttó 17.460.633 Ft 

vállalkozási díjért a legalacsonyabb árat ajánló Green-Goes Kft-t megbízzuk, és a fejlesztés megvalósításához a 

kivitelezési díj és az építési munkákra kapott támogatás közötti összeget, bruttó 6.376 Ft-ot az Önkormányzat 2024. évi 

költségvetésében saját forrásból biztosítsuk, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

108/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Magyar Falu 

Program támogatásból megvalósuló, a „Vasút utca felújítása” kivitelezési munkáinak 

elvégzésére vonatkozóan benyújtott ajánlatok közül a legalacsonyabb összegű ajánlatot, a 

Green-Goes Kft. 17.460.633 Ft összegű árajánlatát elfogadja és a Green-Goes Kft-t 

megbízza az építési munkák elvégzésével. 

 

A képviselő-testület nyilatkozik, hogy a fejlesztés megvalósításához a kivitelezési díj és az 

építési munkákra kapott támogatás közötti összeget, azaz bruttó 6.376 Ft-ot az 

Önkormányzat 2024. évi költségvetésében saját forrásból biztosítja. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy a Vasút utca felújítása kivitelezési 

munkáinak elvégzésére vonatkozó jognyilatkozatokat megtegye, és a nyertes ajánlattevővel 

az építési munka elvégzésére vonatkozó vállalkozási szerződést az Önkormányzat, mint 

megrendelő nevében megkösse. 

 

Határidő: 2023.12.31. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

12. Napirend 2024. évi belső ellenőrzési terv 

 

 
Torma Andrea polgármester 

A 2024. évi belső ellenőrzési tervvel kapcsolatban van kérdés, hozzászólás, más javaslat? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

2024. évi belső ellenőrzési tervet az előterjesztettek szerint elfogadjuk, és aki elfogadja az erről szóló határozati 

javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A képviselő-testület megtárgyalta a 2024. évi belső ellenőrzési tervet, és 5 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő határozatot: 

 

109/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2024. évi belső 

ellenőrzési munkatervét az előterjesztettek szerint – az adócsoport munkájának, az adózás 

rendjének ellenőrzése –jóváhagyja. 

 

Határidő: 2024. év 

Felelős: jegyző 
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13. Napirend A képviselő-testület 2024. évi munkaterve 

 

 
Torma Andrea polgármester 

Ahogy a neve mondja, ez egy munkaterv, ebben azoknak a napirendi témáknak a tárgyalását tervezzük be, amelyek 

minden évben visszatérők, vagy várhatóan tárgyalni szükséges. Van hozzászólás, más javaslat? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

előterjesztettek szerint meghatározzuk a képviselő-testület 2024. évi munkatervét, és aki elfogadja az erről szóló 

határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta a 2024. évi munkatervről szóló javaslatot, és 5 igen szavazattal, tartózkodás és 

ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő határozatot: 

 

110/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztett 2024. évi munkatervet 

az előterjesztett tervezet szerint elfogadja. 

 

Határidő: 2024. év folyamán 

Felelős: polgármester 

 

 

 

14. Napirend Helyi Választási Bizottság tagjainak megválasztása 
 

 

Torma Andrea polgármester 

Az előterjesztésben láttátok, hogy a jegyző kiket javasol a helyi választási bizottságba. Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel? Más javaslat nem lehet, mert a választási bizottság esetében csak a jegyző javaslatáról dönthetünk. Tehát 

vagy elfogadjuk, vagy nem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És akik a pártok részéről jönnek? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az más, ők megbízott választási bizottsági tagok, róluk nem mi döntünk, a pártok a választás előtt delegálhatják a 

bizottsági tagokat. 

A póttagok normál esetben nem vesznek részt a bizottság mindennapi munkájában, betegség vagy egyéb távollét miatt, 

ha nem tud jönni valamelyik tag, akkor van feladatuk. A bizottság alap-tagjai között egy személyi változás történt. A 

Laukó Évi néni volt a bizottság tagja, illetve elnöke, de Ő nem vállalta tovább a tagságot, helyette kerül a bizottságba a 

Mitru Bea, mindenki más régi tag. Mondhatjuk, hogy jó bizottságunk van, több éves gyakorlattal rendelkeznek, ismerik 

a feladatokat, évek óta precízen, hibátlanul dolgoznak. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tehát ha valaki kérdezi, akkor ez azért van így kialakítva, mert évek óta így van. 

 

Torma Andrea polgármester 

A jegyző előterjesztette a választási bizottságba javasolt személyeket, a testület dönt róla. Gondolom azért javasolja 

ezeket a személyeket, mert meg van elégedve a munkájukkal. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nyilván a munkájukat ismerjük, tudjuk, hogy jól elvégzik a feladatukat, értik, amit csinálnak, és ez alapján javasoltuk 

továbbra is őket, illetve kerestünk olyat, akiről úgy gondoljuk, hogy precíz, pontos, jó munkát fog végezni. Azt is 

figyelembe kell venni, hogy ki tervez a jövő évi választáson polgármesternek vagy képviselőnek indulni, mert annak a 

hozzátartozója nem lehet a bizottságnak tagja, vagy póttagja, illetve vannak még egyéb összeférhetetlenségi okok. A 

Bandi jelezte, hogy Ő már nem indul jövőre képviselőnek, ezért kerülhet be a felesége a választási bizottságba. Nincs 

indok más személyeket választani, mert nincs probléma a munkájukkal, és a gyakorlat, a bennük lévő tudás nagy előny. 
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Torma Andrea polgármester 

Azért ez nem egy könnyű feladat, nagyon sokféle szabályt kell itt ismerni, sok mindenre kell figyelni, mindennek pontos 

menete van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A rutinos tagoktól tanulnak az újak, átveszik a stafétát, így lehet csak cserélődni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

A régi tagok tisztában vannak vele, hogy ez nem csak aznapi feladat, főleg az önkormányzati választásokon szinte 

minden feladat a bizottságra hárul. Amíg egy országgyűlési képviselő választásnál kb. kétszer kell ülésezniük, az 

önkormányzati választáskor sokkal többször, mert ők veszik nyilvántartásba a képviselő, valamint a polgármester 

jelölteket, a szavazólapot ők fogadják el, tehát sok a feladat. A választásnapi feladatuk pedig mind közül a legfontosabb. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem egyszerű, főleg így, hogy két választás lesz egyszerre. Nagyon oda kell figyelni. Szinten minden választásnál van 

olyan, hogy valamelyik településen hibázik a bizottság hibázik és abból országos hír van. A mi bizottságunk mindig 

jogszerűen, precízen dolgozott, soha nem is volt probléma. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy 

elfogadjuk a helyi választási bizottság tagjainak megválasztásáról szóló határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta a helyi választási bizottság tagjainak megválasztásáról szóló előterjesztés, és 5 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő határozatot: 

 

111/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a választási eljárásról szóló 2013. évi 

XXXVI. törvény (továbbiakban: Ve.) 23.§-a alapján a helyi választási bizottság tagjait és 

póttagjait az alábbiak szerint megválasztja. 

 

A helyi választási bizottság tagjai: 

Bencsis Anita Bánk, Dózsa György utca 32. 

Biróné Sulyan Zsuzsanna Bánk, Petőfi út 6. 

Mészárosné Laukó Éva Beáta Bánk, Juhász Gyula u. 52. 

Mitru Beáta Bánk, Kazinczy Ferenc utca 12. 

Temesváriné Bognár Mária Bánk, Petőfi út 4. 

 

Póttagok: 

Takács Kitti Noémi Bánk, Dózsa György utca 18. 

Ivanics Andrásné Bánk, Dózsa György utca 13. 

Dudásné Hangonyi Judit Bánk, Petőfi út 102. 

 

A helyi választási bizottság választott tagjainak megbízatása a Ve. 33.§ (3) bekezdés a) 

pontja alapján a következő általános választásra megválasztott választási bizottság alakuló 

üléséig tart. 

 

Határidő: azonnal, a következő helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek általános 

választására létrehozott választási bizottság alakuló üléséig. 

Felelős: jegyző 

 

 

 

15. Napirend Közmeghallgatás időpontjának kitűzése 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Mindig november vége felé szokott lenni a közmeghallgatásunk. Most a jövő hét csütörtököt javasoljuk, tavaly is 

ilyenkor volt. Van-e ehhez hozzászólás, más javaslat? 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Szerintem morogni fognak miatta, hogy ez jövő héten van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Miért, mi van jövő héten? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Semmi, csak, hogy pár nap alatt nem tudnak cserélni, nem tudnak hazaérni. Lehet, hogy kicsit odébb kellene tenni, hogy 

mindenki időben értesüljön róla. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mindig november végén van, erre lehet számítani. Azért nem gondoltam későbbre, mert utána már kezdődik az advent, 

karácsonyra készülés. Mikorra gondolnád? 

  

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akit ez érdekel, az úgyis eljön. Mondjuk nekem pont nem jók a csütörtöki dátumok, én valószínű, hogy nem tudok ott 

lenni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, csak mindig az van, hogy azért nem jönnek, mert nem tudtak cserélni, vagy nem tudnak hazaérni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor mondjatok javaslatot, mikorra tegyük? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekem a péntek biztos jó. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Olyan időpont biztos nincs, ami mindenkinek jó. De az, hogy egy hét múlva van, az nem jó. 

 

Torma Andrea polgármester 

Gabi, a jövő hét utáni hét már jó neked? Enikő azt javasolja, hogy legyen a közmeghallgatás később. November 30-án? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, az még több mint másfél hét. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor én is úgy szervezem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor november 30-án, csütörtökön lehet a közmeghallgatás? Ha mindenki egyetért, akkor a közmeghallgatás 

időpontja 2023. november 30-a 17 óra. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy a közmeghallgatás november 30-án 17 órai kezdettel kerüljön megtartásra, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

112/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2023. évben tartandó 

közmeghallgatás időpontját a következők szerint határozza meg: 

 

A közmeghallgatás időpontja: 2023. november 30. (csütörtök) 17.00 óra, helyszín: Bánk, 

Önkormányzat Hivatal rendezvényterme. 

 

A képviselő-testület megbízza a polgármestert közmeghallgatás megszervezésével, az 

érintettek tájékoztatásával, valamit a közmeghallgatás levezetésével. 
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Határidő: 2023. november 30. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

16. Napirend Karácsonyi juttatás bánki lakosok részére 

 

 

Torma Andrea polgármester 

Minden korosztály részére 1000-1000 Ft-tal javasoljuk megemelni az ajándékutalvány értékét. A tavalyi évhez 

hasonlóan minden háztartás kap naptárt és szaloncukrot, a nyugdíjasok pedig a szaloncukor mellett a korcsoport szerint 

meghatározott összegű ajándékutalványt. 

 

Ivanics András képviselő  

Láttam, hogy benne vannak a listában Haáz Zsuzsiék. Velük most mi van? Itt laknak, vagy nem itt laknak? 

 

Torma Andrea polgármester 

A Haáz Zsuzsi néniék már nem bánki lakosok, de gyakorlatilag a Zsuzsi néni innen ment nyugdíjba, pontosabban 

nyugdíj előtti ellátást vett igénybe, és amikor az letelt, utána lett nyugdíjas. Hasonló a helyzet, mint a Megyeri Marika 

néninél, akit önkormányzati nyugdíjasnak tekintünk, annak ellenére, hogy ha szigorúan vesszük, Ő sem innen lett 

nyugdíjas, mert anno nyugdíjasként dolgozott már az önkormányzatnál, de gyakorlatilag mégis önkormányzati 

nyugdíjasként tekintünk rá, hiszen főállásban nálunk dolgozott utoljára, és Ő sem bánki lakos. Azért javasoljuk, hogy a 

Haáz Zsuzsi néni is kapjon ez alapján utalványt, és tekintsük a saját nyugdíjasunknak, mert hasonló a helyzete, mint a 

Megyeri Marika néninek, aki önkormányzati nyugdíjasként évek óta kap utalványt. 

 

Ivanics András képviselő  

Csak azért kérdeztem, hogy nem tévedésből maradt-e benne. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Semmi probléma nincs ezzel. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én is úgy gondolom. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Tavaly a Zsuzsi néniék még bánki lakosok voltak, kaptak utalványt. Abban maradtunk, hogy arra, hogy Zsuzsi néni idén 

is kapjon-e utalványt, visszatérünk egy év múlva. 

 

Torma Andrea polgármester 

A Józsi bácsi már nincs benne a listában, hiszen nem bánki lakos, csak a Zsuzsi néni, mint önkormányzati nyugdíjas. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És hogyan lesz most az utalványok kiosztása? 

 

Torma Andrea polgármester 

Szerintem ugyanúgy, mint tavaly. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nekem egyetlenegy javaslatom lenne ezzel kapcsolatban. Megkerestek az idősek tavaly, vagyis amikor vittem ki az 

utalványokat, hogy az utalvány nem váltható be a falu szélén lévő zöldséges üzletben. Megoldható lenne, hogy ott is 

elfogadják ezeket az utalványokat? 

 

Torma Andrea polgármester 

Bánki cég? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azt nem tudom. Varga Tibor az üzemeltető. 

 

Torma Andrea polgármester 

Bánkon van a székhelye, esetleg a telephely után fizet ide adót? 
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Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem tudom, hogy esetleg Tőletek kérdezték-e. Tőlem tavaly két-három néni kérdezte, hogy az utalványt ott is le lehet-e 

vásárolni. Mondtam nekik, hogy nem, de majd megkérdezem, hogy a jövőben esetleg lehet-e róla szó. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rajtunk múlik. Szerintem az a fő szempontunk, hogy helyi cég legyen, akinél beváltható az utalványt. 

 

Ivanics András képviselő  

Ő üzemelteti a zöldségest? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Igen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Mi a véleményetek arról, hogy a zöldségesnél is be lehessen váltani a nyugdíjasoknak az utalványt? 

 

Ivanics András képviselő  

Mit árusít egyébként? 

 

Torma Andrea polgármester 

Főleg zöldséget és gyümölcsöt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet venni szaloncukrot is. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Meg horgászcikket. 

 

Torma Andrea polgármester 

Na azért azt mégsem lehessen venni az utalványból, csak élelmiszert. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Rajta van az utalványon, hogy csak élelmiszerre váltható be.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Részemről rendben. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

elhangzott kiegészítéssel és módosítással, miszerint a karácsonyi vásárlási utalvány a bánki zöldség és gyümölcs 

kereskedésben is beváltható legyen, elfogadjuk a karácsonyi ajándékutalványokról szóló határozati javaslatot, kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület megtárgyalta az idős bánki lakosok részére nyújtandó karácsonyi ajándékutalványokról szóló 

előterjesztést, és 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

113/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bánkon állandó lakóhellyel 

rendelkező és életvitelszerűen Bánkon élő 

➢ 85. életévüket 2023. évben vagy korábban betöltött személyek részére 8.000 Ft, 

➢ 80-84 év közötti személyek részére 7.000 Ft, 

➢ 65-79 év közötti személyek részére 6.000 Ft, 

➢ 10 fő önkormányzati nyugdíjas részére 7.000 Ft 

értékű karácsonyi vásárlási ajándékutalványt nyújt A vásárlási utalvány a Bánkon működő 

élelmiszerüzletekben, valamint zöldség- és gyümölcs kereskedésben váltható be. 
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A karácsonyi vásárlási utalvánnyal kapcsolatos kiadások a természetbeni ellátások 

előirányzat terhére kerülnek kifizetésre. 

A vásárlási utalványok érintettekhez történő eljuttatásáról a képviselő-testület tagjai 

gondoskodnak. 

 

Határidő: 2023. december 23. 

Felelős: polgármester 

 

 

Torma Andrea polgármester szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a Bánkon állandó lakóhellyel 

rendelkező és életvitelszerűen Bánkon élő háztartások számára karácsonyi ajándékként 1 db bánki képekkel illusztrált 

2024. évi falinaptárt, és 1 db 0,4 kg szaloncukor csomagot biztosítsunk, és aki elfogadja az erről szóló határozati 

javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

114/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bánkon állandó lakóhellyel 

rendelkező és életvitelszerűen Bánkon élő háztartások számára karácsonyi ajándékként 1 db 

bánki képekkel illusztrált 2024. évi falinaptárt, és 0,4 kg szaloncukrot biztosít. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a falinaptár elkészíttetésére és a 

szükséges mennyiségű szaloncukor megvételére. 

A karácsonyi ajándék bánki háztartásokhoz történő eljuttatásáról a képviselő-testület tagjai 

gondoskodnak. 

 

Határidő: 2023. december 23. 

Felelős: polgármester 

 

 

 

17. Napirend Távmunkavégzés és igazgatási szünet elrendelése a Borsosberényi Közös 

Önkormányzati Hivatal Bánki Kirendeltségén 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A múlt évben nagyságrendileg 500.000 Ft-ot spóroltunk azzal, hogy a hivatal dolgozói a hét három munkanapján otthon, 

távmunkavégzés keretében dolgoztak. Idén annyi lenne a változás a távmunkavégzés tekintetében, hogy két napot 

dolgoznának otthon, három napot pedig a hivatalban. Van ezzel a kapcsolatban hozzászólás, más javaslat? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én javaslom, hogy 18 oC fok helyett 20 oC-ra legyen felfűtve a hivatal, amikor nem otthon, hanem itt dolgoznak a 

hivatal épületében. 

 

Torma Andrea polgármester 

Húsz fok van most is, ott a hőmérő meg lehet nézni. Ha 18 fokra rakjuk a termosztátot, akkor körülbelül 20 foknál 

kapcsol ki. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Attól függ, melyik irodában. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Miért, fáznak? Azért, aki itt van egész nap, ne fázzon! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Tavaly azért hideg volt. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
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Torma Andrea polgármester lezárta a napirendi téma tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, 

hogy a nehéz gazdasági helyzetre való tekintettel, a téli rezsiköltségek csökkentése érdekében az Önkormányzati Hivatal 

2023. november 2-től a fűtési időszakra, előre láthatóan április közepéig csak kedden, szerdán és csütörtökön tartson 

nyitva a megszokott ügyfélfogadási rend szerint, a hét többi napjain, hétfőn és pénteken otthoni munkavégzés keretében 

távmunkával történjen a feladatellátás, és aki elfogadja az erről szóló határozati javaslatot azzal a módosítással, hogy a 

Hivatal nyitva tartási ideje alatt a Hivatal épülete legfeljebb 20 oC-ra fűthető fel, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

115/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a nehéz gazdasági helyzetre való 

tekintettel, a téli rezsiköltségek csökkentése érdekében elrendeli, hogy az Önkormányzati 

Hivatal (2653 Bánk, Hősök tere 11.) 2023. november 2-től a fűtési időszakra, előre láthatóan 

április közepéig csak kedden, szerdán és csütörtökön tart nyitva a megszokott 

ügyfélfogadási rend szerint 8.00-16.00. óra között, mely napokon a Hivatal legfeljebb 20 
oC-ra fűthető fel. A hét többi napjain (hétfő, péntek) otthoni munkavégzés keretében 

távmunkával történik a feladatellátás, a Hivatal épülete zárva tart. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy az elrendelt intézkedés 

bevezetéséről gondoskodjon és tájékoztassa a lakosságot a megtett intézkedésekről. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a jegyzőt, hogy az önkormányzati hivatal bánki 

kirendeltségén dolgozókat tájékoztassa a képviselő-testület döntéséről és a tegye meg 

szükséges intézkedéseket az otthoni munkavégzés érdekében. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester, jegyző 

 

Torma Andrea polgármester 

Az igazgatási szünet három munkanapot érint, 2023. december 27. és 2024. január 1. között, azaz a két ünnep között 

lenne zárva a hivatal. Van-e hozzászólás, más javaslat? 

 

Hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatalban – a Hivatal székhelyén és kirendeltségein egyaránt - 2023. december 

27. napjától 2024. január 1. napjáig igazgatási szünet kerüljön elrendelésre, és elfogadja az erről szóló határozati 

javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

116/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Borsosberény Község 

Önkormányzatával és Tolmács Község Önkormányzatával közösen fenntartott 

Borsosberényi Közös Önkormányzati Hivatalban – a Hivatal székhelyén és kirendeltségein 

egyaránt - az igazgatási szünetről szóló 2023. évi XXVI. törvény 7. § (1) bekezdés a) pontja, 

valamint a 2023. évi téli igazgatási szünet elrendeléséről szóló 407/2023. (VIII. 30.) Korm. 

rendelet 1. § (2) bekezdése alapján - 2023. december 27. napjától 2024. január 1. napjáig 

terjedő időszakra igazgatási szünetet rendel el. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a jegyzőt, hogy az önkormányzati hivatal dolgozóit 

tájékoztassa a képviselő-testület döntéséről és az igazgatási szünet idejére az önkormányzati 

hivatalban foglalkoztatott dolgozók részére a rendes szabadságot adja ki, az ügyelet rendjét 

határozza meg, továbbá az igazgatási szünet elrendeléséről a lakosságot és a társszerveket 

tájékoztassa. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: jegyző 
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18. Napirend Víziszínpad fejlesztés tervezési koncepció 

 

  

Torma Andrea polgármester 

A múltkori ülésen elfogadtuk a legkedvezőbb tervezői ajánlatot, és kiválasztottuk a tervezőt, akit megbíztunk a 

Víziszínpad terveinek elkészítésével. Nagyjából összeállt a tervezési program, hogy hogyan is legyen megtervezve a 

színpad felújítása. Elsősorban abból indultunk ki, hogy milyen problémák merültek fel eddig a színpaddal kapcsolatban, 

és a tervezett felújítás során azok megoldásra kerüljenek. Az egyik fő szempont, hogy legyen megmagasítva a színpad 

1,20 méterre, mert a legtöbb koncertnél minimum ilyen magas színpadra tart igényt a fellépő. Kiemelten fontos a 

burkolat cseréje, hogy a színpad burkolata stabil, időjárás álló és csúszásmentes legyen, továbbá a tó felőli oldalra 

kerüljön biztonsági korlát és legalább tíz tonna súlyt elbírjon a színpad. Az idei évben és a jövő évre tervezett 

programoknál is problémaként merült fel, tehát mondhatjuk visszatérő problémává vált a színpad terhelhetősége. A 

nevesebb fellépők már olyan technikai felszereltséggel érkeznek, amit kérdőjeles, hogy elbír-e a színpad. Ezek azok a 

feltevések, amin javítanunk kell. Több alkalommal, több mindenkivel átbeszéltük már a színpad felújításának tervezési 

koncepcióját. A Bánkitó Fesztivál szervezői részéről itt volt az Ákos, mivel az Ő igényeiket is igyekeztünk figyelembe 

venni, valamint a megbeszélésen jelen volt a Rajmund, a mi technikusunk is, aki a rendezvényeinket hang- és 

fénytechnikáját biztosítja. Az Ő tapasztalatait és ismereteit, valamint javaslatait is igyekeztünk figyelembe venni. 

Nyilván az önkormányzat céljait is figyelembe kell venni, illetve a Varga Janit is bevontuk a közös gondolkodásba. Úgy 

gondolom, hogy elég tág körben egyeztettünk, főként szakmai szemmel. Mindezek mellett az is szempont volt, hogy a 

felújítás a lehető legalacsonyabb költséggel tudjon megvalósulni, mert pályázati támogatásra kell majd apellálnunk, 

mivel ezt saját erőből biztos, hogy nem tudjuk majd megcsinálni. A pályázati lehetőségek esetében mindannyian tudjuk, 

hogy általában szűkek a pénzügyi keretek, így nem tudunk nagyon elrugaszkodni, költséghatékony fejlesztésben kell 

gondolkodnunk, viszont a színpad felújítása meg kell, hogy feleljen a jövőbeni elvárásoknak. Ezekből indultunk ki és a 

következő tervezési program alakult ki: a színpad a jelenlegi szintjén marad, tehát nem emeljük meg, nem csökkentjük 

le, mert felmerült az is, hogy esetleg lekerül a szintje a sétány szintjére és oda készülne egy kisebb méretű megfelelő 

magasságú színpad. Nagy ez a színpad, a koncertekhez általában elég egy 8x10 méteres színpad, ez meg több mint 400 

m2, tehát felesleges ekkora színpadnak le- vagy felemelni a szintjét, mert az rendkívül költségigényes lenne. A színpad 

szintjének megemelése pedig még horribilisebb összegbe kerülne, mert az egész beton cölöpökön/oszlopokon áll, 

komoly műszaki megoldásra lenne szükség a teljes színpad megemeléséhez, és rettenetes nagy költségekkel járna. Ezért 

abban maradtunk, elsősorban a költségmegtakarítás miatt, hogy a színpad szintjén nem változtatunk. A színpad tó felőli 

oldalára a jelenlegi helyett új biztonsági korlát kerül. A meglévő színpadburkolat helyére egy új, tartós, minden célnak 

megfelelő, hézagmentes burkolat kerül, felszíni vízelvezetéssel. A színpad burkolataként csiszolt, szálerősített beton a 

javaslat. Tehát ez lett a végső gondolatunk, hogy a jelenlegi színpadunk teljes területére szálerősített beton kerüljön, 

mert ugye folyamatosan probléma volt, hogy nem vízszintes, nem lehet rajta jól táncolni, nem lehet megfúrni a 

faanyagot, rohad. Mindenki részéről elfogadható volt, hogy ez lenne a legjobb megoldás. A víziszínpad teherbírása 10 

tonna legyen, ez továbbra is megmaradt célként. Ennek a kiszámítása és megtervezése a statikus tervező feladata lesz. A 

színpad magassága kapcsán végül arra jutottunk, hogy a meglévő nagy víziszínpadra készítenénk egy 8*10 méteres 

nagyságú, 1,2 méter magas színpadot, ami koncertek megtartásához kiválóan megfelel. Ez nem egy fixen épített színpad 

lenne, hanem egy mobil szerkezet, amely a víziszínpadon oda mozgatható, ahova az adott rendezvény esetében 

szükséges. Fém vázas lenne, és rétegelt faburkolattal készülne, fékezhető és rögzíthető kerekekkel, a teherbírása 750 

kg/m2 lenne. Végül azért kötöttünk ki ennél a megoldásnál, mert a különböző rendezvényeknél nagyon eltérő 

szempontokat kell figyelembe venni. A Bánkitó Fesztivál szervezői ragaszkodtak hozzá, hogy hátul legyen a színpad, 

mert ők a víziszínpadot is küzdőtérnek használják, nekik kevés az a terület, ami a lelátó és a víziszanpad között van. Idén 

is lefedték a sétánynak ezt a részét és egy szintbe hozták a színpaddal, mert nekik úgy volt jó, mert nagy kűzdőtérre van 

szükségük. A színházi előadásoknál viszont nem jó, hogy hátul legyen a színpad, hiszen ülnek az emberek, inkább az a 

jó, ha minél közelebb van a színpad. A nemzetiségi találkozóhoz meg nem is kell külön kisszínpad, nekik úgy jó az 

egész, ahogy van. Ezért maradtunk végül abban, hogy ha ezt Ti is elfogadhatónak találjátok, hogy akkor a meglévő 

színpadra készüljön egy mobil, 8x10 méteres, 1,2 méter magas normál mobil színpad, amit rendezvénytől függően 

tudunk előre-hátra mozgatni, és ha nincs rá szükség, akkor egészen hátra tudjuk tenni, és a színfalakat úgy rakjuk, hogy 

eltakarja. Ezáltal meg fogunk tudunk felelni a zenekarok elvárásinak, hogy 1,2 magas legyen a színpad, sőt, ha a 

jelenlegi színpadmagasságot is figyelembe vesszük, akkor még magasabb is. A koncerteknek általában nem kell 8x10 

méternél nagyobb színpad, sőt, néhány zenekarnak elég a 6x8 méteres is. Tehát, most itt tartunk. Ehhez szóljatok hozzá, 

mondjatok véleményt, és döntsünk a végső tervezési koncepcióról, és akkor a tervező elkezdi a tervezéi munkát. 

 

Ivanics András képviselő  

És ez a 8x10 méteres színpad bontható lenne? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, ez fix. Csak annyiban mobil, hogy előre-hátra, oldalra lehet tolni, görgőkön, és a megfelelő helyre rögzíteni lehet, 

de maga a szerkezet, fix. Lehet venni mobil színpadot, de elvetettük a dolgot. A Rajmund azt mondta, hogy bárhol, ahol 

az önkormányzat ilyen mobil színpadot vett, vagy nem volt megfelelő helye tárolni, tönkre ment, mert nem volt igazán 
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gazdája, nem tudták szabályszerűen felállítani, Ő pedig nem vállal felelősséget arra, hogy a hangtechnikát egy olyan 

szerkezethez rakja, ami nem az övé, nem ismeri és nem stabil, mivel jellemzően nem szakemberek, hanem mondjuk a 

közmunkások állítják fel, és általában az a tapasztalat, hogy nem vigyáznak rá megfelelően. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most is béreljük a színpad fölé ezt a fel-, illetve lehúzható nagy sátrat. Most legyártatunk egy ilyen hatalmas 

vasszerkezetet, amit majd tologatunk? 

 

Torma Andrea polgármester 

A színpadon lesz egy kisebb méretű színpad. A technikai állvány a színpadon kívülre kerül, azt a technikusok adják 

bérbe. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mindig rajta lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, csak attól függően, hogy hol van rá szükség, majd oda rögzítjük, előre, hátra vagy oldalra. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És a nemzetiségin, amikor táncolnak, akkor odébb lehet majd rakni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, van bőven hely a víziszínpadon, hiszen több mint 400 m2. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor a színpadon lesz egy új, másik színpad. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha jön a Kárpátia vagy akárki, aki hozza a saját cuccát, annak meg útban lesz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem lesz útban. Oda rakjuk, ahova akarjuk, előre vagy hátra, hogy ne legyen útban. A koncerteken a zenekarok azon 

lépnek fel. A Tankcsapda évek óta saját színpadot épít a mi színpadunkra. Ők általában a víziszínpad elejére építik a 

saját színpadukat, mert nekik elég ez a küzdőtér is. Mondjuk lehet, hogy egy Kowalsky koncertnél megint csak hátra 

kellene építeni a színpadot, mert sokan jönnek a küzdőtérre. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én azt nem értem, hogy miért kell rá csinálni egy másik színpadot? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mert az 50 cm magasságú színpad nem felel meg a rider előírásoknak. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ennek mekkora költsége van? Milyen gyorsan térülhet ez meg? Mennyibe kerülne egy ilyet bérelni? 

 

Torma Andrea polgármester 

A színpad felújítását csak pályázatból tudjuk megcsinálni. A pályázatnál nincs kedvezményesebb, mert az kvázi ingyen 

van. Egy mobil színpad bérlése minden alkalommal milliós tétel. Attól nincs olcsóbb, hogy ha nyerünk rá pályázati 

támogatást, abból megcsináljuk és utána a miénk lesz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Csak télre ugyanúgy kint lesz az a furnér. Vagy leszedhető lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Rétegelt faburkolattal készül a kis színpad burkolata. Nyilván ez is a tervező feladata, hogy a legideálisabb anyagot 

megtalálja hozzá. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

De ezzel ugyanaz lesz a baj, mint a jelenlegi színpaddal. 

 

Ivanics András képviselő  
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Ez is rétegelt fával van burkolva. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ebből is van minőségibb, de annak is csak 5-10 év az élettartama. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az a baj a színpaddal, hogy mihelyt bejön az ősz, azon folyamatosan áll rajta a víz. 

 

Torma Andrea polgármester 

A színpad új felülete felszíni vízelvezetéssel készülne, csiszolt, szálerősített betonból. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én nem arról beszélek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Gondolom, hogy a 8x10 méteres színpadon is lesznek vízelvezetések, úgy tervezi meg a tervező. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az a kis színpad, amit ráteszünk a nagyra, ugyanúgy vízben fog állni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Erről van valami kép, hogy ez hogy fog kinézni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nincs. Még nem készült semmilyen terv. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én azt mondom, hogy párában áll az egész a nyári időszakon kívül. 

 

Torma Andrea polgármester 

Vas szerkezete lesz a kisebb színpadnak. Ha esetleg a faburkolat 5-10 év múlva tönkremegy és cserélni kell, akkor is 

csak 80 m2 burkolatot kell majd cserélni, nem pedig 400 m2-t. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én úgy gondolom, hogy azt a faszerkezetet, amit erre a kis színpadba rakunk, azt kiszedhetőre kell csinálni, hogy ősszel 

száraz helyre el lehessen rakni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De akkor van rajta valahol egy fémszerkezet, ami nem túl esztétikus. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez így is, úgy is fém. Valami keret kell, hogy télen szét lehessen szedni és elrakni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Továbbíthatjuk ezt a kérést a tervező felé, remélhetőleg tud olyan szerkezetet tervezni, hogy szétszedhető burkolattal is 

megfelelő teherbírású legyen, mivel ez statikai tervezői kérdés. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De akkor megint az lesz a baj, hogy szétszedhető. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De nem szeded szét, csak a lapok nem lesznek fixen lerögzítve egy kerethez, hanem valahogy bele lesz szorítva. Így 

gondolod, Tibi? Hogy a burkolatot fel lehessen szedni, mint egy mozaikot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Amikor építik ezeket a mobil színpadokat, akkor egy keretbe teszik bele ezeket a préselt lapokat. Csak ők egész évben 

száraz helyen tárolják. Az a baj, hogy bejön a szeptember, jön a köd és a tetején folyamatosan áll a víz. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

És ha letakarnánk valamivel a kis színpadot? 
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Hákli Tibor alpolgármester 

A pára alulról is jön. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

De a víziszínpad burkolata betonból lesz, nem? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én már korábban javasoltam a Varga Janinak, hogy le kellene betonozni a színpadot. Azt mondta, hogy ha lebetonozzuk, 

akkor nem lehet rajta táncolni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, azért lenne faburkolat a mobilszínpadon. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A nemzetiségi találkozón pont a nagy színpadot használnák és nem a kicsit. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Annyit, amennyit a nemzetiségin táncolnak, annyit lehet betonon is táncolni. Nem folyamatosan használják. A másik 

lehetőség, hogy vörös fenyőből kell leburkolni a víziszínpadot, de ahhoz az Isten pénze is kevés lenne. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azzal mondjuk le lehet burkolni a 8x10 méteres színpadot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Véleményem szerint a kis színpadot úgy kell megcsinálni, hogy a faburkolat télre bevihető legyen. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ott azt is meg lehet csinálni, hogy mondjuk 125x250-es a lap be van rakva egy keretbe. 

 

Ivanics András képviselő  

Szerintem a nemzetiségi találkozón nem fognak a 8x10 méteres színpadon táncolni, mivel 1,20 méter magas. Ennek a 

8x10 méteres színpadnak a kerete nem lesz-e útban a színpadon a nemzetiségi találkozón? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem használják ki az egész nagyszínpadot. A díszlet mögött is van még egy bőven hely. 

 

Ivanics András képviselő  

Ott várakoznak a fellépők, meg ott öltöznek sokszor. Legalább 200-an szoktak lenni a díszlet mögött. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor ebből is lehet egy öltözőt csinálni. Oda lehet tenni a backstaget. Nagyon nehéz ennyi különböző rendezvény 

különböző igényeinek megfelelni.  

 

Ivanics András képviselő  

Egy színházi előadás elfér a 8x10 méteres színpadon? Nem jobb, ha a nagyobb színpadon játszanak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ez megint az adott esetnek megfelelően egyedileg eldöntendő. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Inkább a koncertekhez ideális ez a kisebb méretű színpad. Valamelyik együttes például felteszi a dobosát. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az egész együttes az 1,20 magas színpadon lép fel, csak a dobosnak még külön dobogót is szoktak építeni.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nyilván jobban néz ki. Nagyon jól nézett ki, ahogy idén megcsinálták a fesztiválon is. Kicsit balesetveszélyes volt a 

felmászkálás, de jól nézett ki, ahogy meg volt emelve. De arra is kell gondolni, hogy amikor nincsen rendezvény és 

sétálnak, akkor, hogy néz ki. Meg ha tartanak ott egy esküvőt. Nem tudom mennyire jellemző, hogy a színpadon esküvőt 

tartanak? 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Biztos használható valamire. Engem az bosszant, hogy télre kint kell hagyni és ugyanúgy szét fog menni, mint a mostani 

burkolat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó ezt felírtam. Meg azt is, hogy keményfából készüljön. Ez innentől majd költségkérdés. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És mi a baj a szétszedhetőssel? Az a baj, hogy nem jól rakják össze? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A színpad, amiről most beszélünk, az csak a 8x10 méteres guruló rész? Semmi állvány vagy ilyesmi? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, ez csak maga a színpad. Erre mondta a Rajmi, hogy felesleges állványt vagy technikai eszközöket venni, mert egy 

önkormányzatnál nincs hozzá megfelelő személyzet, aki szakszerűen össze tudja szerelni és csak tönkre megy, ezen 

kívül ha külsősök jönnek, csak a saját eszközeivel fog dolgozni, mert azt ismeri, abban bízik, azért vállal felelősséget.   

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Tolmácsról se adják csak úgy oda senkinek a nagy rendezvénysátrat, hogy vidd el és rakd össze, hanem ők elhozzák és 

profin összeszerelik.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De akkor a színpadot ők is itt építik össze, amikor hoznak emelvényt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Aki hoz magával mobil színpadot, az igen, itt építi össze. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És az milyen? Nem lehetne olyat venni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az azért nem jó, mert nem görgethetős. Amit mi mondunk, az fékezhető és rögzíthető, hogy ha akarom, előre rögzítem, 

ha akarom, hátra rögzítem. Ezt meg mindig szétbontják és összerakják fixen egy helyre. 

 

Ivanics András képviselő  

De ezt olyannak kell összerakni, aki vállalja érte a felelősséget. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem lehetne olyanra megcsinálni, hogy oké, hogy gurulós, de egy fél nap alatt szétszedhető, hogy a szezon végén ne 

maradjon ott?  

 

Torma Andrea polgármester 

Beírhatjuk a tervezői elképzelésünkbe, aztán meglátjuk, mit mond a tervező, megoldható-e. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Arra gondolok, hogy nem hegesztik össze, hanem csak összecsavarozzák, hogy szükség esetén szét lehessen szedni. 

 

Ivanics András képviselő  

Én csak a tetejét csinálnám meg a színpadnak, lebetonoztatnám. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azt mondom, hogy ha pályázatban gondolkodunk, akkor ne dobjuk el magunktól azt, hogy legyen egy 1,20 magas 

színpadunk, akár szétszedhető, akár nem, mivel az együttesek legalább 1,20 magas színpadot kérnek, és esetleg 

bérelnünk kelljen alkalmanként 1-2 millió forintért egy mobil színpadot. 

 

Ivanics András képviselő  

Én nem találkoztam olyan kéréssel, hogy valamelyik együttesnek 1,20 méter magas színpad kellett volna. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Ez mostantól van így, az elmúlt egy-két évben találkoztunk ilyen igényekkel. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Honnan számít az 1,20? 

 

Torma Andrea polgármester 

Onnan, ahol a nézők állnak. A mi rendezvényeinkhez elég lenne egy 1 méteres vagy 90 cm-es mobil színpad is, mert 

általában elől van a színpad és a nézők a sétányon állnak. A Bánkitó Fesztiválon általában hátra van tolva a mobil 

színpad a nézők a víziszínpadon állnak, az az alapszint, tehát nekik már kelleni fog az 1,20-as magasság.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ők az egyetlenek, akiknek ilyen magas színpad kell. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de abból van bevételünk. Sőt, egy rendezvényt tekintve abból van a legtöbb bevételünk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És ha épít magának? Ha szétszedhető lenne a miénk, akkor hozhat helyette egy 1,20-ast. 

 

Torma Andrea polgármester 

De szerintetek mi a jelentősége annak, hogy 90 cm vagy 1,20 méter magas mobil színpadot csinálunk? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez két projekt lenne, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, ez egy projekt keretében valósulna meg. Mi most csak előrelátóak próbálunk lenni, hogy ha lesz pályázati 

lehetőség, akkor tudjunk pályázni legyen tervünk, és „csak” be kelljen adni a pályázatot. És akkor látjuk a támogatási 

szükségletet is, ha van tervünk, és hozzá tervezői költségvetésünk. És csak támogatási összeg ismeretében tudok 

tárgyalni is, lobbizni is támogatásért. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én úgy gondolom, hogy amit a Bánkitó Fesztiválon felépítettek, az jól nézett ki.  

 

Torma Andrea polgármester 

Az, hogy szintbe hozták a sétányt a víziszínpaddal? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt mondta az Ákos, hogy az nekik horribilis összegbe került. A virágokról nem beszélve, mert az is gyakori probléma, 

hogy virág ne legyen ott. 

 

Ivanics András képviselő  

Nem nagy a 8x10 méteres színpad? 

 

Torma Andrea polgármester 

Valamelyik fellépőnek elég a 6x8 méteres is, de gyakoribb a 8x10-es igény, ritkán ettől nagyobb. ezért gondoltuk, hogy 

a leggyakoribb és közép nagyságú igényhez igazodunk, nem csináltathatunk kisebbet, ha leggyakrabban a 8x10-es kell a 

zenekaroknak. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az Ákosék csak bérelték. Es ők egy hétre bérelték, az is más összeg.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Milyen összegekről beszélgetünk egyáltalán? 

 

Torma Andrea polgármester 

Előbb még meg kell terveztetni, majd utána lehet költségvetést készíteni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 
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Én ezt megpróbálnám ketté venni, mert oké, hogy színpad, színpad, de a betonozást valahogy külön projektben kellene 

megcsinálni, mert az a legfontosabb. 

 

Torma Andrea polgármester 

Meglátjuk mekkora a költségvetés, és mekkora pályázati támogatást nyerhetünk. A végső pályázatban, ha majd ott 

tartunk, kihagyni lehet, de hozzá tenni nehezebb. 

 

Ivanics András képviselő  

A víziszínpad burkolatát mindenképp meg kell csinálni, mert önerőből nem lehet megoldani, azt a rengeteg m2-t 

lebetonozni, szétszedni horribilis összegbe kerülne. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Valamit kezdeni kell vele. Ez a pótszínpad azért kellene, mert azért el fogja veszteni a színpad jellegét, ha le lesz 

betonozva. Kell rá valami, de ezt a téli időszakot át kell valahogy hidalni, hogy akkor ne legyen ott. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Meg fontos, hogy normálisan nézzen majd ki, akkor is, ha nincs rajta rendezvény. A betonba is szoktak mintákat 

csinálni, belemarnak ilyen famintát és lefestik barnára. Olyat nem lehet? Mondjuk az sem igazán jó, mert belemegy a 

kosz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Vannak szép megcsiszolt betonfelületek. Fából megcsináltatni nagyon sok pénzbe kerülne. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Már most sem fából van a burkolata. Igazából azt már korábban elengedtük, hogy fából legyen a burkolata. 

 

Ivanics András képviselő  

Az kell, hogy a teteje leszedhető legyen. Meg kell terveztetni ezt is, meg azt is.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az a lényeg, hogy ne egy nagy monstrum legyen, meg ne 100 ember kelljen hozzá, ha le akarjuk emelni, hanem 

csavarkötéssel szétszedhető legyen. Bármikor kell, akkor be van számozva, meg van hozzá egy tervrajz, akkor össze 

lehet rakni. 

 

Torma Andrea polgármester 

A víziszínpad esetében megegyezhetünk abban, hogy csiszolt, szálerősített beton legyen a burkolata és nem emelünk, 

nem süllyesztünk, ez a színpadszint marad. A víziszínpad mérete is változatlan marad, nem növeljük, nem csökkentjük, 

mert olyan gondolat is volt, hogy ki lehetne egyenesíteni az üdülő irányába, mert most fura, szabálytalan formájú a 

színpad. A Leveleki Üdülő felőli részét a sétányig ki lehetne egyenesíteni, és akkor pl. a Bánkitó Fesztiválon oda tudna 

állni a teherautó, és amíg megy az egyik koncert, addig ott hátul ki- be tudnak pakolni. Ezt is értem, mert ott egymást 

váltják az együttesek, addig nem tud beállni a következő, amíg megy az előző koncert. De ezt a felvetést aztán 

elvetettük, csak mondtam, hogy tudjatok róla, hogy ilyen gondolat is. Tehát a méret marad és szálerősített csiszolt 

betonból lesz a burkolata. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az jól néz ki amúgy? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, egy sima, csiszolt betonfelület, mostanában divatos az építészetben. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Műkőre gondoljál. Olyan, mint a sírkő, csak fel van polírozva. 

 

Torma Andrea polgármester 

A rendezvényházban is vannak olyan felületek, például a lépcsők, meg az épület külső része. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ettől függetlenül lehet máshová is tenni fát. Onnan elölről elengedjük azokat a virágtartókat. Oldalra, vagy a korlátra 

lehet rakni virágtartót. Csak azért, mert mindenkinek baja van ott a virágokkal 

 

Torma Andrea polgármester 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  8/2023. (XI.17.) jegyzőkönyv 

 36 

Én is arra gondolom, hogy a színpad elejéről hagyjuk el a virágokat, mert ott sokszor baj van a virágokkal, hogy 

tönkreteszik. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azért valahova máshová rakhatunk virágot vagy fát, hogy mégis természetközelibb legyen az egész. Mert ha itt minden 

beton lesz meg műanyag, akkor abból megint felháborodás lesz. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A beton ma már egy divatos, minimalista stílus. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Egy modern helyen igen. A konferenciaház épülete fával van ötvözve, az meg van csinálva, az modern. Azért az más 

kategória, mint amikor régi dolgokat kezdesz el felújítani. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most a fával itt megint mit csinálsz? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Értem. Tudom, hogy elrothad. Nyilván, ez egy fenntartható megoldás, ha normálisan meg van csinálva. 

 

Torma Andrea polgármester 

Meg ugye állandó probléma a fával, hogy nem lehet megfúrni a díszletekhez.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egyébként arra kíváncsi lennék, hogy egy ekkora betonfelületnél megoldható-e diletáció. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Tud diletálni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt gondolom, hogy ez az építőmérnök szakmai feladata. A vízelvezetést is meg kell oldania. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha van neki egy 0,5%-os lejtése a tó felé, akkor már lefolyik róla a víz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Javaslom, menjünk végig pontonként és határozzuk meg a koncepciót, hogy utána a tervező is el tudjon kezdeni 

dolgozni. Tehát a víziszínpad mérete és jelenleg szintje nem változik, ez jelentős költségmegtakarítás jelent. Ezt el 

tudjuk fogadni? Rendben. A víziszínpad tó felé eső oldalára biztonsági korlát kerül? Ez is kell, nem kérdés. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A mozgatható színpad 1 méter magas, ha azt teljesen hátra toljuk a korlát mellé, az azt jelenti, hogy akkor ott már nincs 

korlát. Onnan már le lehet esni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Vagyis milyen magas korlát legyen, mi a javaslatod? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ez a korlát jó, csak erre is kell gondolnunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Arra majd felszerelnek egy mobilkorlátot. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ennél magasabb korlátot nem lehet építeni. Zavarja a kilátást, ha egy 3 méteres korlátot teszünk oda a standard 

színpadra. 

 

Ivanics András képviselő  

Most is ugrálnak be a vízbe, erről a színpadról is. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 
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Ugráló rámpa lesz belőle. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Jó, én csak felvetettem, 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Valami biztonsági sávot biztos hagynak mögötte, nem lehet teljesen rátolni a korlátra, ott azért mozogni is kell. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A hétköznapok bajosak a nyári szezonban. Ott lesz hagyva, tologatható, oda tolják, lehet róla ugrálni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Olyan tologató szerkezet kell rá, hogy csak mi tudjuk tologatni. Valami zár kell rá, hogy ha valaki oda megy a 

színpadhoz, ne tudja eltolni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, tehát ott tartottunk, hogy biztonsági korlát kerül fel a mostani magasságban. A meglévő színpadburkolat helyére egy 

új, tartós, minden célnak megfelelő, hézagmentes burkolat kerül, felszíni vízelvezetéssel, például csiszolt, szálerősített 

beton. Ezt el tudjuk fogadni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen. 

 

Ivanics András képviselő 

Mindenképp így kell megcsinálni, mert egyébként megint tönkre megy egy év alatt az egész. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát akkor kimondjuk, hogy csiszolt, szálerősített betonburkolata legyen?  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Miért, volt más alternatíva, hogy ez csak példaként lett felírva? 

 

Torma Andrea polgármester 

A megbeszéléseken, egyeztetéseken ez merült fel. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A tervező ötletét is várjuk azért. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én pedig meg szeretném majd nézni, hogyan néz ez ki. 

 

Torma Andrea polgármester 

A viziszínpad teherbírása tíz tonna legyen. Ez így mehet? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Min múlik az? 

 

Torma Andrea polgármester 

Kiszámolják, hogy mit bírnak el a cölöpök és, hogy arra mennyi betont lehet helyezni. Ezek statikai számítások. El kell 

bírnia minél nagyobb technikai súlyt, hogy ebből se legyen gondunk a jövőben. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet, hogy azt kellene beleírni, hogy a lehető legnagyobb teherbírás legyen, amit ezek a cölöpök még elbírnak. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A cölöpök sokat elbírnak, azon múlik, ami rajta van. Láttuk a képeken, amik ki voltak rakva a sétányon, hogy hogyan 

készült a színpad. A cölöpök biztos, hogy elbírják, azt kell majd méretezni a tervezőnek, hogy amik rajta vannak 

áthidalók, azok elbírják-e. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor mondjuk azt, hogy a teherbírása a lehető legnagyobb legyen? Mert azokat a gerendákat is ki lehet cserélni. 
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Hákli Tibor alpolgármester 

Ki lehet cserélni. 

 

Ivanics András képviselő  

Meg keresztbe is lehet még pluszba betenni. Most talán csak egy irányban vannak, nem? De nem elég a tíz tonna? Elég 

kell, hogy legyen, az is óriási súly. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tavaly a Kowalsky technikájának kb. tíz tonna volt a súlya, és ezek szinte folyamatosan nőnek. 

 

Ivanics András képviselő  

Igen, de korszerűsödik a technika is. Már nem ilyen óriási lámpákat használnak, hanem kisebbeket. Fejlődik a technika. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A lámpák kisebbek, de a ledfal az nagy és nehéz. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor írjuk úgy, hogy legyen legalább tíz tonna a terhelhetősége, és ahhoz képest minél több, amit költséghatékonyan ki 

lehet hozni?  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ha hosszú távban gondolkodunk, és lehet 11 vagy 12 tonna is, akkor legyein inkább annyi. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, akkor azt írom, hogy színpad terhelhetősége legalább 10 tonna legyen. 

A következő pont: 8x10 méteres, nem fixen épített, hanem szabad, mobil szerkezet, amely a viziszínpadon oda 

mozdítható, ahova az adott rendezvény esetében szükséges. A színpad fém vázzal, rétegelt faburkolattal vagy tartós 

keményfából készül, fékezhető és rögzíthető kerekekkel, legalább 750 kg/m2 teherbírással. Nem tudom, hogy ez sok 

vagy kevés, de úgy emlékszem, ezt az mértéket az Ákos és a Rajmi mondta, hogy ez egy szokványos normális 

terhelhetőségi adat. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha tíz tonnában határozzuk meg a színpad teherbírását és 430 m2 nagyságú, ha elosztom, akkor az azt jelenti, hogy 25 

kg-ot kell elbírni 1 m2-nek. 

 

Torma Andrea polgármester  

De nem az egészet terheljük. A Kowalsky sem tonnában adta meg, hanem leadta a technikai igényét: például 2db ledfal, 

lámpák stb. És erre mondta a mi technikusunk, hogy ennek ez a súlya, és ez sok, ezt nem fogja kibírni a színpad akkora 

területen, ahova ezeket felhelyezik. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Kowalsky milyen mértékegységet használt a súly megadásánál? 

 

Torma Andrea polgármester 

Semmilyet. A fellépők nem súlyt adnak meg, hanem leírják a riderben, hogy milyen technikát kérnek a koncertre. Erre 

mondta a technikusunk, aki pontosan tudja, hogy a felsorolt eszközök milyen súlyúak, hogy ezt a terhelést a víziszínpad 

nem fogja elbírni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor ez a 10 tonna csak hasra ütésszerűen lett meghatározva? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, mert az igény alapján mondta, a technikus, hogy ez kb. tíz tonna súlyt jelent. A mostani színpad terhelésére ezt írta 

a statikus: a színpad tíz tonna technikai terhelést elbír, amennyiben az legalább 25 m2-en oszlik el. Szemléltetésként 420 

m2 nagyságú színpadból kell legalább 25 m2 –t elfoglalni a tíz tonnányi technikának. Eszerint lehet a terhelésre gondolni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az 400 kg/m2 terhelhetőséget jelent. 

 

Torma Andrea polgármester 



Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  8/2023. (XI.17.) jegyzőkönyv 

 39 

A kis színpadra pedig 750kg/m2 mondtunk, akkor az jónak tűnik. A statikai vélemény alapján sem merte bevállalni a 

Rajmi a Kowalskyt.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem mindegy hogy a gerendán vagy a cölöpön van a súly. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor ne úgy határozzuk meg, hogy 10 tonna legyen a terhelhetősége, hanem mondjuk legyen 1000 kg/m2, mert annak 

még el kell bírnia a kis színpadot is. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A kis színpadra mennyit mondtak? 750 kg/m2-t? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. De az már nem kap akkora nagy terhelést, mert annak már csak a hangszereket, meg a fellépőket kell elbírnia, 

mivel a hangfalak meg az állvány az a színpadon kívül van. Azok a nagy színpadot fogják terhelni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ez fontos az alátámasztásnál, a gerendázásnál a tervezőnek. 

 

Ivanics András képviselő  

Meg kell mutatni ezt az email-t tervezőnek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt ő írta. Felmérettem vele tavaly, pont a Kowalsky miatt, hogy mit bír a színpad. Azt írta, hogy tíz tonnát bír el, ha az 

legalább 25 m2-re eloszlik. Erre mondta azt a Rajmund, hogy nem fog eloszlani, mert pontterhelések vannak. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ezt nem fogjuk tudni eldönteni itt az asztal mellett. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor ezt a részét kihagyjuk, majd számolnak. Írjuk azt, hogy a színpad teherbírása az általános koncertigényeknek 

megfelelő legyen? És akkor majd összegyűjtünk az igényeket? Térjünk rá a 8x10 méteres színpadra! Szétszedhető 

legyen maga a vasszerkezet is? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Legalább négy részre lehessen szétszedni! 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Kevés, ha csak négy részre lehet bontani. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Kisebbre kell, 1 méter x 1 méteresre, hogy el is férjen valahol. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azzal az a baj, hogy akkor minden elemet kerékkel kell ellátni, hogy tudd mozgatni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én mindenképpen arra szavazok, hogy elvihető legyen innen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát szétszedhető legyen a fém és a fa része is. Szétszedhető színpad, nem összehegesztve, hanem oldható kötéssel. A 

következő kérdés a színpadon lévő elektromos szekrény új helyének kijelölése. Nem tudom, hogy ezt át kell-e helyezni 

vagy ez kihagyható? 

  

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ha már betonozva lesz, meg hozzá lesz nyúlva, akkor lehet. 

 

Ivanics András képviselő  

Szerintem ott akkora amperok folynak, hogy nem lehet beletoldani a vezetékbe. Szerintem akkor a kapcsolószekrénytől 

új vezetéket kell kihúzni, az meg horribilis összeg. Beletoldani ebbe, nem hiszem, hogy lehet. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

Nem az a baj, hogy ott van, hanem mindig az baj, hogy ki van nyitva. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nincs kinyitva, olyan lakatpánt van rajta, hogy ha valaki azt ki tudja nyitni, az csak szándékos lehet. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet, hogy jobb lenne, ha stabilabb szekrénye lenne. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ez egy szabványosított szekrény. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én egyébként azt gondolom, hogy ha csináljuk ezt a felületet normálisra meg szépre, akkor az a szekrény nincs jó 

helyen, ott középen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, akkor legyen az a javaslat, hogy szekrény helyének felülvizsgálata és a legcélszerűbb hely kiválasztása. Van 

még valami? Ha nincs más javaslat, akkor elindulhatunk így ezzel a koncepcióval, amik elhangoztak? 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

128 helyrajzi számú Víziszínpad felújítása érdekében pályázat benyújtásához szükséges részletezettségű, szakszerű 

műszaki tartalmú tervdokumentációt, műszaki leírást és árazott költségvetést a tervezési feladataokkal megbízott, 

Szikora és Társa Mérnökiroda Bt. az elhangzott fejlesztési-tervezési koncepció alapján készítse el, és aki elfogadja az 

összefoglalt tervezési koncepciót, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

117/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat tulajdonát képező 

Bánk 128 helyrajzi számú Víziszínpad felújítása érdekében pályázat benyújtásához 

szükséges részletezettségű, szakszerű műszaki tartalmú tervdokumentáció, műszaki leírás és 

árazott költségvetés elkészítésére vonatkozó tervezési koncepciót az alábbiak szerint 

határozza meg: 

• a víziszínpad jelenlegi szintje és mérete nem változik, ez jelentős 

költségmegtakarítást jelent, 

• a víziszínpad tó felöli oldalán a jelenlegi korlátmagasságnak megfelelő (kb. 1 méter 

magas) korlát legyen, 

• a meglévő színpadburkolat helyére egy új, tartós, minden célnak megfelelő 

hézagmentes burkolat kerül, felszíni vízelvezetéssel (csiszolt, szálerősített beton), 

• a víziszínpad teherbírása a mai kor koncert-technikai igényeinek megfelelő legyen, 

elbírja az élő koncertek technikai eszközeiből adódó súlyterhelést, 

• készüljön 1 db 10 x 8 m-es, 1,20 m magas, mobil szerkezetű, stabilan álló, egyenes, 

csúszásmentes felülettel rendelkező, szétszedhető színpad, mely a víziszínpadon az 

adott rendezvény igényéhez igazodva a kívánt helyre kerekeken mozdítható, és az 

adott helyen fixen, biztonságosan rögzíthető. A mobil színpad a rendezvényen kívüli 

időszakban elbontható és részekre bontva tárolható legyen. Ez a mobil színpad 

szétszedhető fém vázzal (a vas szerkezet oldható kötéssel készüljön, ne legyen 

összehegesztve) és szétszedhető rétegelt fa vagy kemény fa burkolattal készüljön, 

hasznos teherbírása legalább 750 kg/m2, 

• a színpadon lévő elektromos csatlakozó szekrények helyének felülvizsgálata, új, 

praktikus, ugyanakkor a színpadi látkép esztétikumát nem zavaró helyének 

kijelölése, áthelyezése (pl. viziszínpad mellett), 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a Víziszínpad felújításának 

tervezési feladataival megbízott, Szikora és Társa Mérnökiroda Bt-t a képviselő-testület 

fenti döntéséről értesítse, tájékoztassa, és a meghatározott tervezési koncepció szerint 

elkészíttesse a víziszínpad felújítási tervet. 
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A képviselő-testület felkéri Szikora és Társa Mérnökiroda Bt-t, hogy Bánk 128 helyrajzi 

számú Víziszínpad felújítása érdekében pályázat benyújtásához szükséges részletezettségű, 

szakszerű műszaki tartalmú tervdokumentációt, műszaki leírást és árazott költségvetést a 

fent meghatározott fejlesztési-tervezési koncepció alapján készítse el. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

19. Napirend Tó Wellnes Hotel, valamint konferenciaház és kiszolgáló épület geotermikus 

hőellátása – tulajdonosi és közútkezelői hozzájárulás, kérelem 

 

 

Torma Andrea polgármester 

A Tó Hotel Kft. a hotel, illetve a konferencia ház és kiszolgáló épület geotermikus hőellátásának biztosítását szolgáló 

vezeték kiépítéséhez kéri az Önkormányzat hozzájárulását. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Felverik azt a betonrészt, ami a hotel felé jön ,és itt a rajzon pirossal van jelölve, és oda ültetik be a vezetéket? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, van olyan hely, ahol a betont érinti, de van, ahol a zöldterületet. A piros a tervezett futópálya vonalát jelöli, a 

vezetéket a lila vonal jelöli. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tulajdonképpen mindegy, úgyis kell támogatni ezt a beruházást, mert az a lényeg, hogy működjenek. 

 

Torma Andrea polgármester 

Látjátok, hogy a piros vonal a futópályát jelöli, a lila vonal pedig az ő vezetéküket. Igyekeztünk úgy elhelyezni, hogy ne 

ütközzenek, de van egy 20-30 méteres szakasz, ahol azt mondják a tervezők, hogy nincs hely máshol vezetni, mint a 

futópálya nyomvonala alatt. 

 

Ivanics András képviselő  

Jó dolog, hogy a két tervezőt – a futópálya tervezőjét, meg a vezeték tervezőjét – összekapcsoltuk és tudtak egyeztetni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Na, itt nem tudom, hogy hol akarják elvinni. Mert amit berajzoltak, az most a patak fölött megy. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet, hogy a patakban? Azt sem tudjuk, hogy ez milyen cső egyáltalán. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Itt le van fedve a patak és viacolorral le van burkolva. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És alatta nem tudja elvinni? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én nem tudom. 

 

Torma Andrea polgármester 

Szerintem a fedés alatt el tudják vinni. Egy csőről beszélünk. De a részletes kivitelezést mindenképp egyeztetni kell az 

önkormányzattal. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

100-as vagy 140-es csövek lesznek, ami kint van, azt le is kell majd szigetelni és az a patak mederbe kell majd, hogy 

menjen. 
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Torma Andrea polgármester 

Ismerik a helyszínt, Tibi, szakemberek tervezik, bízzunk a szakmai tudásukban, hogy jól fogják megcsinálni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Biztos tesz majd rá valamit, vagy benöveszti fűvel. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Milyen mélyen fog ez menni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Ezt nem is tudom pontosan. Nincs benne a műszaki leírásban? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Lehet, hogy ott át tudnak fúrni, nem? 

 

Ivanics András képviselő  

Azt mondta, hogy ott a kiszolgáló épület mellet akar vele felállni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Én úgy olvastam a műszaki leírásban, hogy a kempingen keresztül fogja elvezetni, a kempingnél a patak fölött megy el, 

de hogy utána merre fog menni, azt nem olvastam. Hogy ott hol fog elmenni, ahol becsatlakozik a kazánházba, nem 

tudom. 

 

Torma Andrea polgármester 

A kazánhoz a strandon viszik át. 

 

Ivanics András képviselő  

Kb. 30 méter érinti a strand területét. 

  

Hákli Tibor alpolgármester 

Azt értem. A rajzból viszont úgy veszem ki, hogy a lefedett patak fölött menne el.  

 

Torma Andrea polgármester 

Én nem fölötte gondolom, hanem alatta. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Vagyis alatta, a viacolorral burkolt rész alatt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én ezt gondolom, illetve feltételezem, hogy ismerik a helyszínt. Például a fedés alatt elvisz egy csövet, amit leszigetel. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

A strandnál meg kint lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, a föld alatt megy mindenhol, de szerintem az előterjesztésben benne van. 

 

Ivanics András képviselő  

Mindig mondták a horgászok, hogy ott csak ilyen széles a támfal, észnél kell lenni, hogy ne menjenek nagyon a tó felé, 

mert a víznyomás kinyomja a tavat, ott roppantul észnél kell lenni. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Milyen mélyre akarják? 

 

Torma Andrea polgármester 

Pont azt keresem a műszaki leírásban, de egyelőre nem találom. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Terveznek még olyan beruházást, amihez a kemping területét is igénybe akarják venni? Csak azért kérdezem, mert jó 

lenne, ha egyben csinálnák meg, mert mindig fúrnak ott valamit. 
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Ivanics András képviselő  

Gondolom, hogy ezekhez a munkákhoz is a Tóparti sétányon fognak bemenni. Remélem, hogy nem előtte csinálják meg 

a sétányt és utána megint összetörik az aszfaltot! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mikor akarják ezt a beruházást megcsinálni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem tudom, hogy mikorra tervezik.  

 

Ivanics András képviselő  

Most akarja, nem? Vagy csak jövőre? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Kivitelezésről nem írtak semmit? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem. Gondolom, most megkérik az engedélyt, és a kedvező időjárás esetén tavasszal végeznék a munkálatokat. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nekünk van ott egy villanyoszlop, előbb-utóbb azt is kell majd cseréni. Jó lenne a nyomvonalakat nagyjából 

összehangolni. 

 

Ivanics András képviselő  

Biztos, hogy bonyolult lesz a dolog, de hát műszaki emberek. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Milyen mélyen megy el? 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt keresem, de nem találom. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem találtam én se. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én meg aztán végképp nem értem. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mert ahol ez megy, az fölé fát nem ültethetsz. Valahol a sétány mellett fog menni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem tudom, hogy ezen melyik a sétány? Hogy milyen széles? Mert itt írja a bokrokat, meg itt van az árok. 

 

Ivanics András képviselő  

A meglévő sétány alatt fog menni? Ott valami csatorna megy a közepén, nem? Vagy a patak, vagy a tó felé fog menni a 

vezeték, nem? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A kapu alatt jön át, egészen a vízügyi üdülőig és onnan a patak mellett, mert ott már a tisztító akna a fűben van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

És akkor ez 100-as cső? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

100-as vagy 140-es. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Gondolom, jól le lesz szigetelve, hogy ne legyen hőveszteség. 
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Ivanics András képviselő  

Attól nem félek, hogy nem csinálják meg jól. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A fagyhatár 80 cm, annál mélyebbre kell tenni, szerintem kb. egy méter mélyre fektetik. 

 

Torma Andrea polgármester 

A futópályának 40 cm a rétegrendje, és azt mondták, hogy jóval alatta lesz. Egyébként, ha ezt így elfogadjuk, a 

határozati javaslatot kiegészítettük még egy plusz feltétellel: „a vezeték esetleges meghibásodása esetén – ha a vezetéket 

bontással járó munkával javítani kell – a javítást követően a vezeték tulajdonosa (építtetője) köteles haladéktalanul az 

érintett területet eredeti állapotnak megfelelően helyreállítani. Amennyiben a vezeték meghibásodása a rekortán 

futópálya rétegrendjével, valamint nyomvonalával azonos vezetékszakaszt érint, és a vezetéket bontással járó munkával 

szükséges javítani, a javítási munkák elvégzését követően a vezeték tulajdonosa (építtetője) köteles a rekortán futópálya 

rétegrendjét és nyomvonalát eredeti minőségben és eredeti állapotnak megfelelően saját költségén haladéktalanul 

helyreállítani.” 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez miért csak a futópályára vonatkozik, miért nem mindenre? 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Mindenre vonatkozik, csak azért emeltük ki külön a futópályát, mert annak van egy rétegrendje és bontás esetén nem 

csak a felszínt, hanem a rétegrendet is vissza kell állítani az eredeti állapotba. 

 

Ivanics András képviselő  

Biztos, hogy megcsinálják profi módon, de ami elromolhat, az el is romlik.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Meg hol ásol a sétányon? 

 

Ivanics András képviselő  

Hát az egy gát tulajdonképpen.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Csak azért úgy kell nézni, hogy a mostani szinthez képest le kell menni még egy métert. Az út alatt is. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De ott átfúrnak, nem? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Nem tudom, milyen technológiával, hogyan fogják megcsinálni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A kemping aszfaltos része alatt is telibe vágják. Meg mi ez a két 90 fok benne, miért nem viszi egyenesen? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Mert itt nem viheti át az út alatt, mert ott a hídnak a pillére. 

 

Ivanics András képviselő  

Úgyis hozzá kell járulnunk. Járuljunk hozzá. Itt vagytok Ti, a Tibor, a Gabi, Ő érintett is benne a kemping miatt, 

egyeztessetek velük, hogy mi a legjobb megoldás. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Persze, hogy hozzájárulunk, de azért körbe kell járni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most a mi kezünkben van a szabályozás, nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

A határozati javaslatban ez az első feltétel: „a vezeték nyomvonalának tervezése és kivitelezés során az építtető által 

megbízott tervező és kivitelező folyamatosan köteles egyeztetni az Önkormányzattal és Varga János tervezővel a 

vezeték konkrét nyomvonaláról. A vezeték kizárólag az Önkormányzat által jóváhagyott helyszínen és mélységben 
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vezethető, és ahol csak fizikailag és műszakilag lehetséges, nem érintheti a futópálya nyomvonalát”. Tehát benne van, 

hogy a kivitelezés során is folyamatosan egyeztetniük kell velünk. 

 

Ivanics András képviselő  

A Jani fogja tervezni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, csak a futópálya miatt vontuk be a Janit, mivel azt Ő tervezte. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És azt nem lehet beleírni, hogy a kemping üzemeltetőjével is egyeztetnie kelljen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Az is benne van a következő pontban: „Építési munka a nyári turisztikai időszakban nem folytatható. A kemping 

területén szükséges munkákat a kemping üzemeltetőjével előzetesen egyeztetett időpontban lehet végezni, úgy, hogy a 

lehető legkisebb mértékben vegye igénybe a kemping területét, és a kemping üzemelését ne zavarja. A terepszintet – 

esetleges megsüllyedés esetén – az építtető köteles késedelem nélkül kijavítani és helyreállítani.” Ezeken kívül még 

bármilyen más feltételt szabhatunk. Mondjátok, hogy milyen egyéb feltételt szeretnétek szabni és beleírjuk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A lényeg, hogy mi ne legyünk semmiből kizárva, tudjunk mindenről. Ebbe benne van most minden. Közös a cél. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki hozzájárul ahhoz, hogy 

a Tó-Hotel Kft. mint építtető tulajdonát képező Bánk 1018/2 helyrajzi számú területen kialakításra kerülő geotermikus 

hőellátó rendszer által termelt energia a Bánk, Petőfi út 73. szám alatti, 114 hrsz-ú Tó Wellnes Hotel és Étterem 

ingatlanba, valamint a 106/7 helyrajzi számon lévő konferenciaház és kiszolgáló épület ingatlanba történő betáplálása 

érdekében szükséges vezeték saját költségére történő kiépítése az előterjesztett helyszínrajz szerint, az Önkormányzat 

tulajdonában lévő, Bánk, Petőfi út 85. szám alatti, 101/1 helyrajzi számú Kemping területén keresztül, valamint az 

Önkormányzat tulajdonát képező 106/3, 106/4 és 106/5 helyrajzi számú közterületen, a 124/3 helyrajzi számú patak és 

125/2 helyrajzi számú töltés, és 115 helyrajzi számú strand terület igénybevételével valósuljon meg és elfogadja az erről 

szóló előterjesztett és az elhangzott feltétellel kiegészített határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

118/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi feltételekkel elvi 

hozzájárulását adja, hogy a Tó-Hotel Kft. (1185 Budapest, Rimaszombat utca 11.), mint 

építtető tulajdonát képező Bánk 1018/2 helyrajzi számú területen kialakításra kerülő 

geotermikus hőellátó rendszer által termelt energia a 2653 Bánk, Petőfi út 73. szám alatti, 

114 hrsz-ú Tó Wellnes Hotel és Étterem ingatlanba, valamint a 106/7 helyrajzi számon lévő 

konferenciaház és kiszolgáló épület ingatlanba történő betáplálása érdekében szükséges 

vezeték saját költségére történő kiépítése az előterjesztett  helyszínrajz szerint, az 

Önkormányzat tulajdonában lévő, Bánk, Petőfi út 85. szám alatti, 101/1 helyrajzi számú 

Kemping területén keresztül, valamint az Önkormányzat tulajdonát képező 106/3, 106/4 és 

106/5 helyrajzi számú közterületen, a 124/3 helyrajzi számú patak és 125/2 helyrajzi számú 

töltés, és 115 helyrajzi számú strand terület igénybevételével valósuljon meg: 

• A vezeték nyomvonalának tervezése és kivitelezés során az építtető által megbízott 

tervező és kivitelező folyamatosan köteles egyeztetni az Önkormányzattal és Varga 

János tervezővel a vezeték konkrét nyomvonaláról. A vezeték kizárólag az 

Önkormányzat által jóváhagyott helyszínen és mélységben vezethető, és ahol csak 

fizikailag és műszakilag lehetséges, nem érintheti a futópálya nyomvonalát. 

• Építési munka a nyári turisztikai időszakban nem folytatható. A kemping területén 

szükséges munkákat a kemping üzemeltetőjével előzetesen egyeztetett időpontban 

lehet végezni, úgy, hogy a lehető legkisebb mértékben vegye igénybe a kemping 

területét, és a kemping üzemelését ne zavarja. A terepszintet – esetleges 

megsüllyedés esetén – az építtető köteles késedelem nélkül kijavítani és 

helyreállítani. 
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• A kivitelezést követően valamennyi az önkormányzat tulajdonát képező érintett 

ingatlan területén az építtető köteles az eredeti állapotot (aszfaltozás, tereprendezés, 

növénytelepítés stb.) saját költségén helyreállítani, a helyreállítási munkákat az 

Önkormányzattal, illetve a kemping esetében annak üzemeltetőjével folyamatosan 

köteles egyeztetni. 

• A vezeték esetleges meghibásodása esetén – ha a vezetéket bontással járó munkával 

javítani kell – a javítást követően a vezeték tulajdonosa (építtetője) köteles 

haladéktalanul az érintett területet eredeti állapotnak megfelelően helyreállítani. 

Amennyiben a vezeték meghibásodása a rekortán futópálya rétegrendjével, valamint 

nyomvonalával azonos vezetékszakaszt érinti és a vezetéket bontással járó munkával 

szükséges javítani, a javítási munkák elvégzését követően a vezeték tulajdonosa 

(építtetője) köteles a rekortán futópálya rétegrendjét és nyomvonalát eredeti 

minőségben és eredeti állapotnak megfelelően saját költségén haladéktalanul 

helyreállítani.  

 

A képviselő-testület felhatalmazza és megbízza a polgármestert a beruházással érintett 

önkormányzati tulajdonú ingatlanok vonatkozásában a tulajdonosi és köztúkezelői 

hozzájárulás kiadására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

20. Napirend Kültéri kiállító állvány beszerzésére vonatkozó 81/2023. (VIII.8) határozati 

javaslat hatályon kívül helyezése és új döntési javaslat 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A kültéri kiállító állvány beszerzésére vonatkozóan már korábban hoztunk döntést, ezt javaslom hatályon kívül helyezni 

és új döntést hozni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ezek nem azok, amik már kint vannak? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, a múltkor megbeszéltük, hogy a kültéri kiállító állvány beszerzésére vonatkozó, akkor meglévő árajánlat mellé 

kérjünk még további két árajánlatot. A korábbi döntés szerint 600.000 Ft erejéig szerzünk be ilyen állványt. Azokat az 

állványokat, amit láttál, azokat barátságból kölcsön kaptuk Balassagyarmattól. Ugyanilyen állványokra kértünk 

árajánlatot, a legolcsóbb ajánlat a Lauró Sándor díszműkovács ajánlata volt, Ő már többször dolgozott nekünk. Az 

ajánlata szerin 250.000 Ft-ba kerül egy ilyen állvány elkészítése. Ez a legolcsóbb. A korábban meghatározott 600.000 Ft 

keretösszegbe nem férne bele csak két állvány elkészítése. Most a kiállítás alkalmával, négy állvány volt kihelyezve. 

Véleményem szerint legalább három állvány kell, hogy látványos legye, a kettő az szinte semmit nem mutat. Ha a 

korábbi döntés marad hatályban, akkor nyilván kettőt szerzünk be, de ha most úgy döntünk, hogy a 600.000 Ft helyett 

750.000 Ft összegben készíttethetünk kiállító állványt, akkor hármat tudunk gyártatni. Erről kellene most dönteni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Kettő az csúnyán néz ki. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én is úgy gondolom.   

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én azt hittem, hogy azok az állványok az önkormányzaté. Persze, legyen három! 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

kültéri használatra is alkalmas kiállító állvány beszerzésére vonatkozó 81/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozatot 

hatályon kívül helyezzük és elfogadja az előterjesztett határozati javaslatot, miszerint a kültéri kiállító állvány (paraván) 

készítésére vonatkozó, Lauró Sándor díszmű kovács mester által adott árajánlatot elfogadjuk, és 3 db kültéri használatra 
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is alkalmas kiállító állvány (paravánt tábla) ajánlat szerinti elkészítését megrendeljük 750.000 Ft összegben. kérem, 

kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

119/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a kültéri használatra is alkalmas 

kiállító állvány beszerzésére vonatkozó 81/2023. (VIII.8.) képviselő-testületi határozatot 

hatályon kívül helyezi és az alábbi döntést hozza: 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a kültéri kiállító 

állvány (paraván) készítésére vonatkozó, Lauró Sándor díszmű kovács mester által adott 

árajánlatot elfogadja, és 3 db kültéri használatra is alkalmas kiállító állvány (paravánt tábla) 

ajánlat szerinti elkészítését megrendeli 750.000 Ft összegben. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a kiállítási állványok beszerzése és 

megrendelése érdekében a szükséges intézkedések és jognyilatkozatok megtételére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

21. Napirend Belterületbe vonás - az egyes ingatlanok belterületbe vonására vonatkozó 87/2023. 

(IX.7.) képviselő-testületi határozatot hatályon kívül helyezése, új határozati 

javaslat 
 

 

Torma Andrea polgármester 

A korábbi ülésünkön döntöttünk arról, hogy a szennyvízcsatorna beruházás megvalósulása érdekében a Vasút utcát, a 

Petényi úti ingatlanokat és a sportpályát, valamint a tábort belterületbe vontjuk. A Vasút utca miatt kellene 

módosítanunk a korábbi döntést, de egyszerűbb hatályon kívül helyezni és hozni egy újat. Kb. 3 vagy 4 ingatlant ki kell 

venni a határozatból, azokat nem vonjuk belterületbe, többek között a Vasút utca 11. szám alatti, ún. Bagolyvár 

ingatlant. Az eredeti döntésünk szerint ezek az ingatlanok is belterületbe lettek volna vonva, azért, hogy ott is legyen 

szennyvízcsatorna hálózat. Ahogy a vázrajz készült, kiderült, hogy ezt nem olyan egyszerű belterületbe vonni. (Torma 

Andrea polgármester az érintett ingatlanokra vonatkozó helyszínrajzot megmutatja a képviselő-testületnek). Először is 

egybefüggőnek kell lenni a belterületnek. Két lehetőség jöhetett szóba. Egyik lehetőség, hogy ezt az egész utat 

belterületbe vonjuk. Ez a terület a Magyar Államé, és így elég hosszadalmas ügyintézésre számíthatnánk a 

vagyonkezelőnél. A másik lehetőség az lett volna, hogy a Magyar Állam tulajdonában lévő erdőket ne vonjuk 

belterületbe, és ezt az utat megosztjuk, de akkor is meg kellene vennünk az államtól ezt a kis területrészt, mert nem 

maradhat úgy ingatlan, hogy közútról ne legyen megközelíthető. Ilyen problémákba ütköztünk, miközben a megoldás 

meg itt volt a szemünk előtt, mivel a szennyvízcsatorna hálózat kiépítésének tanulmánytervében a Bagolyvár nem is volt 

benne. Így akkor tartjuk magunkat ahhoz, ami a pályázatban is szerepelt, és csak a kanyarig lesz kiépítve a csatorna és 

belterületbe is csak eddig lesz vonva a Vasút utca. Annyi módosítás van így, hogy a 078/2 helyrajzi számú, a 075 

helyrajzi számú, a 077 helyrajzi számú és a 0102 helyrajzi számú  ingatlanokat kivettük a határozatból és csak a többi 

terület lesz belterületbe vonva. Érthető így? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Igen. 

 

Torma Andrea polgármester 

Egyébként ott tartunk, hogy elkészültek a vázrajzok és benyújtjuk az ingatlan-nyilvántartási kérelmet a földhivatalhoz. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Egyébként ezek önkormányzati tulajdonú ingatlanok? 

 

Torma Andrea polgármester 

A Vasút utcai ingatlanok magántulajdonban vannak, a sportpálya az önkormányzaté, a tábor nem a miénk és a Petényi 

úti ingatlanok is magántulajdonban vannak. 

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 
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Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy az 

egyes ingatlanok belterületbe vonására vonatkozó 87/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozatot hatályon kívül 

helyezzük és elfogadja a belterületbe vonásról szóló előterjesztett új határozati javaslatot, kérem, kézfeltartással 

szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

120/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az egyes ingatlanok belterületbe 

vonására vonatkozó 87/2023. (IX.7.) képviselő-testületi határozatot hatályon kívül helyezi 

és az alábbi döntést hozza: 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Bánk Petényi út 

0100, 0101, 0103 helyrajzi számú, a Bánk külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú, 

valamint a Bánk külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082 helyrajzi számú ingatlanokat – a 

szennyvízcsatorna hálózat érintett ingatlanokon történő kiépítése érdekében - belterületbe 

vonja. 

A képviselő-testület a Bánk Petényi út 0100, 0101, 0103 helyrajzi számú, a Bánk külterület 

0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú, valamint a Bánk külterület 086, 085, 084, 083, 080, 

082 helyrajzi számú ingatlanok érdekében szükséges belterületbe csatolási vázrajzok 

elkészítésével bruttó 630.000 Ft díjért Csóri Miklós földmérő mérnököt bízza meg. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a Bánk Petényi út 0100, 0101, 0103 

helyrajzi számú, a Bánk külterület 0120, 0120/A és 0123 helyrajzi számú, valamint a Bánk 

külterület 086, 085, 084, 083, 080, 082, helyrajzi számú ingatlanok belterületbe vonása 

érdekében a szükséges intézkedések megtételére és a jognyilatkozatok aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

 

22. Napirend Egyebek 

 

 

➢ „Élhető Településfejlesztés Bánk községben” tárgyú projekt keretében Járda, gyalogosátkelőhely, 

buszmegálló kialakítása – közbeszerzési eljárás 

 
Torma Andrea polgármester 

Az augusztusi ülésen döntöttünk arról, hogy a járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítására vonatkozó 

közbeszerzési eljárást visszavonjuk, és új közbeszerzést írunk ki. Most már startra kész az eljárás megindítása, de 

közben érkezett még kettő módosítási javaslat az ajánlattételi felhíváshoz, az egyik javaslat tőlem származik. A saját 

magunk biztosítása érdekében felmerült, hogy a kiírásba tegyünk bele egy 2 millió forint összegű ajánlattételi 

biztosítékot, ami azt jelenti, hogy csak olyan cég tehet ajánlatot, aki előtte 2 millió forintot átutal a számlánkra, amit 

visszakap, ha nem ő nyer. Ez a feltétel azt a célt szolgálja, hogy csak olyan cég tudjon ajánlatot benyújtani, aki 

komolyan is gondolja és ezzel feltételezhető, hogy az ajánlata is komoly, ezért javaslom, hogy feltételként írjunk elő 

ajánlattételi biztosítékot. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

És a 2 millió forint elég lehet? 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt mondta a közbeszerző, hogy ez a reális, illetve talán ez legmagasabb összeg, amit ajánlattételi biztosítékként lehet 

kérni, most hirtelen nem tudom pontosan, mi a szabály, de talán a becsült értékhez igazodik az összeg. A másik, hogy a 

műszaki ellenőr javasolta, hogy az esetleges problémák elkerülése érdekében mindenképp írjuk bele az állami 

közútkezelő előírását, miszerint a téli időszakban, azaz november 10. és március 15. között nem lehet útépítési munkákat 

végezni. Ezt beletennénk a felhívásba, valamint, azt is, amiről korábban beszéltünk, hogy a turisztikai főszezonban, 

július 1. és augusztus 20. között nem lehet olyan munkát végezni, ami útlezárással jár. Tehát ez a nyári időszak fog 

kiesni a munkavégzésből. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

De részleges sávlezárás lehet? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, ez a feltétel arról szól, hogy egyáltalán nem lehet korlátozni a forgalmat. Még módosíthatjuk, ha akarjuk, de 

jelenleg így van előkészítve, így egyértelmű a helyzet. Szeretném, ha már véglegesíthetnénk a felhívást és indulhatna az 

eljárás.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A csatornát is végig éltük. Jobb nyáron építeni, főleg utat. Most nem is célszerű építeni. 

 

Torma Andrea polgármester 

Március 16-tól építhet. De a mi esetünkben a kivitelezés kezdési időpontja pénz függvénye is. Attól függ, hogy milyen 

ajánlatok jönnek be, szükség van-e, és ha igen, kapunk-e és mikor plusz forrást, tehát itt még sok minden bizonytalan. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

A két hónapba meg nem férnek bele, én kivenném ezt a nyarat. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ne vegyük ki, kérlek. Akkor újra át kell írni a felhívást, vállalkozási szerződést. Eddig erről beszéltünk, hogy nyáron ne 

legyen munkavégzés, de ez az előzőleg elfogadott felhívásból véletlenül kimaradt. Ki lehet venni belőle, ha úgy 

döntünk, de akkor újra megint át kell dolgozni, és jelenleg már a közbeszerzési hatóságnál van jóváhagyás céljából a 

felhívás. Ha kivesszük belőle ezt a feltételt, akkor újra át kell dolgozni.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem haladjunk. Vártunk rá már tizenöt évet, 1,5 hónapon nem fog múlni.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Az a baj, hogy minél jobban húzzuk, annál jobban felmegy mindennek az ára. 

 

Torma Andrea polgármester 

Leszerződünk a nyertes ajánlattevővel, és onnantól az ár fix. De eddig erről beszéltünk, ezért tetettem bele ezt a feltételt 

is, hogy a nyári főidényben ne legyen fennforgás. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Jobb, ha nyáron nem csinálják.  

 

További hozzászólás, észrevétel, kérdés, vélemény, más javaslat nem volt. 

 

Torma Andrea polgármester lezárta a napirend tárgyalását, és szavazásra tette fel a kérdést: aki egyetért azzal, hogy a 

„TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk községben” pályázatból 

finanszírozni kívánt járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítására kiírásra kerülő közbeszerzési eljárás 

ajánlattételi felhívása az elhangzott feltételekkel kiegészítve kerüljön kiírásra, miszerint a közútkezelő előírása alapján a 

téli üzem alatt, november 10. és március 15. között nem lehetséges a munkavégzés, valamint 2024.07.01.-2024.08.20. 

között a közúti forgalom korlátozásával járó munkálat nem végezhető, továbbá, hogy az eljárásban való részvétel 

2.000.000 Ft összegű ajánlati biztosíték adásához kötött, mely rendelkezésre bocsátásának határideje azonos az ajánlat 

benyújtásának határidejével, kérem, kézfeltartással szavazzon! 

 

A Képviselő–testület 5 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül egyhangúan meghozta a következő 

határozatot: 

121/2023. (XI.17.) képviselő-testületi határozat 

 

Bánk Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a „TOP_PLUSZ-

1.2.1-21-NG1-2022-00004 azonosítószámú, „Élhető településfejlesztés Bánk 

községben”pályázatból finanszírozni kívánt járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló 

kialakítására kiírásra kerülő közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívását az alábbi 

feltételekkel egészíti ki: 

• A közútkezelő előírása alapján a téli üzem alatt, november 10. és március 15. között 

nem lehetséges a munkavégzés, valamint 2024.07.01.-2024.08.20. között a közúti 

forgalom korlátozásával  járó munkálat nem végezhető. 
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• Az eljárásban való részvétel 2.000.000 Ft összegű ajánlati biztosíték adásához kötött, 

mely rendelkezésre bocsátásának határideje azonos az ajánlat benyújtásának 

határidejével. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza Dr. Sándor Ügyvédi Irodát, hogy a fent meghatározott 

feltételekkel kiegészítve írja ki a járda, gyalogosátkelőhely, buszmegálló kialakítása tárgyú 

közbeszerzési eljárás ajánlattételi felhívását és folytassa le a Kbt. 112. § (1) bekezdés b) 

pont szerinti nyílt közbeszerzési eljárást. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: polgármester 

 

 

➢ Adventi programok 
 

Torma Andrea polgármester 

Nem tudom, láttátok-e már, elkészült az adventi programokról szóló plakát. December 2-án díszítjük közösen a falu 

adventi koszorúját, december 3-án, 10-én és 17-én kerül sor a gyertyagyújtásokra. A negyedik gyertyát december 24-én 

kell meggyújtani, akkor nem csinálunk közös gyertyagyújtást, mert az már a szent este, és este lesz a templom. A 4. 

gyertyát tehát mi meggyújtjuk az istentiszteletig. Újdonság, hogy minden egyes gyertyagyújtásnál az óvodások és az 

iskolások fognak adni egy kis műsort. December 6-án lesz a Mikulás ünnepség, ahol lesz egy kis előadás a megyei 

könyvtár szervezésében, és a gyerekek Mikulás csomagot fognak kapni a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

jóvoltából. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Hol lesz tartva? 

 

Torma Andrea polgármester 

Az Önkormányzati Hivatal rendezvénytermében. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Valaki mondta, hogy vannak táplálékallergiás gyermekek is. Szoktatok ezzel foglalkozni? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, de ha jól tudom, egy ilyen gyermek van. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az ovis Mikulás ünnepség mikor lesz? 

 

Torma Andrea polgármester 

Aznap délelőtt lesz az is az óvodában. A programok között van egy új program is, jött egy civil kezdeményezés, amiről 

majd a Gábor fog bővebbet mondani, ha nem is most, akkor egy következő alkalommal. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most még nem tudok semmit konkrétumot mondani, elöljáróban annyi, hogy akarunk tartani egy közösségi 

disznóvágást, és délután disznótoros ételekből kóstolót. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt szeretném kérni, hogy ebbe nagyon vonjátok be a Dettit is, mert a közösségi disznóvágásnak szigorú 

élelmiszerbiztonsági szabályai vannak.  

Közkívánatra december 9-én lesz egy termelői piac és kézműves vásár, amit a Berni szervez, továbbá lesz egy hárfa 

koncert, ami tulajdonképpen nem csak egy szokásos koncert lesz, hanem egy interaktív koncert, az Emese, bemutatja a 

hangszert és ki is lehet majd próbálni. A termelői piaccal egy időben tehát karácsonyi hárfa koncert is lesz, és 

megpróbáljuk megoldani a hangosítást, hogy kint az árusoknál is hallható legyen. Egy sütizős, teázós, forraltborozós, 

beszélgetős délutánt tervezünk, „mindenki karácsonya” elnevezéssel. Ehhez biztos fogunk kérni segítséget, majd 

tisztázódik, hogy mi hogy lesz pontosan. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mi most civil szervezetként, mint sportegyesület egyeztetni fogunk a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzattal, hogy van-e 

tervük a tájházzal kapcsolatban. A Mikulás ünnepség szervezésébe ők is be vannak vonva, és szeretném, ha összhangban 

lennénk. 
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Torma Andrea polgármester 

Ahogy a Gabi is mondja, most is civil ötletek és kezdeményezés mellé állt az Önkormányzat és ez nagyon jó 

közösségépítő program. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Olyan kérdés jött ezzel a piaccal kapcsolatban, hogy ha valaki égősort akar árusítani, tekintettel arra, hogy ez egy 

termelői piac, jöhet-e árusítani? Kinek a kompetenciája eldönteni, hogy jöhet-e égősort árusítani vagy sem?  Kihez 

tartozik ez, kinek kell eldöntenie? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Berni a főszervezője a piacnak. Karácsonyi vásár lesz, vagy nem lesz? Szervezitek? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Én úgy gondolom, hogy egy ekkora faluban kettő ilyen rendezvénynek nincsen értelme. Én úgy gondolom, hogy legyen 

adventi piac az idén.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De ez nem adventi vásár, ez egy termelői piac, olyan, amilyen nyáron is volt. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem probléma, nyilván most már van mellé egy program, egy disznóvágás is. Nagyon hasonló. Azért azt gondolom, 

hogy ez mindig az összefogásról szólt, meg hogy csináljunk valami jó dolgot együtt. Ha ez már elkezdődött, 

szerveződik, akkor legyen most idén inkább adventi piac. Ha csinálunk egy másik vásárt, akkor az megint széthúzás 

lenne. Mert most Bánkon nem tudnak megegyezni, hogy adventi piac van vagy karácsonyi vásár. És az is ezen a 

hétvégén szokott lenni. Sok pénz kerül elköltésre, felesleges egymásra rászervezni. Nincs ezzel baj, csak összefutnak a 

szálak. Engem is megkeresnek, hogy ez kihez tartozik, ezt kinek joga eldönteni.  

 

Torma Andrea polgármester 

Ez egy termelői és kézműves piac lesz, úgy gondolom, hogy az égősor nem ide való, de egyeztetni fogjuk a Bernivel. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem nem szabad senkit elküldeni, hogy nem jöhet ide árulni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Kihez irányítsam? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Szerintem a Bernihez, eddig is Ő intézte az árusokat.  

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, keressék a Bernit, Ő a piac főszervezője. 

 

 

➢ Patkó utcai ivóvízhálózat kiépítése 
 

A Patkó utcai ivóvízhálózatra végre megkaptuk a létesítési engedélyt. Összeállítottuk már az ajánlatkérő dokumentációt, 

amit meg fogunk küldeni három cégnek. Ha beérkeznek az árajánlatok, ami valószínű csak jövőre lesz, akkor dönteni 

fogunk erről. Kétféle árajánlatot kérünk a cégektől: az egyik ajánlat csak arra a szakaszra vonatkozik, ahol eladásra 

kerültek a telkek, a másik ajánlat pedig a Patkó utca teljes ivóvízhálózatának kiépítésére. Meglátjuk, hogy milyen árakat 

kapunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Teljesen vissza, egészen a Tó utcáig? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen. Tehát két alternatívára kérünk ajánlatot, és meglátjuk, milyen árajánlatok érkeznek, mire futja, mit tudunk 

anyagilag megvalósítani. Ezt tájékoztatásként mondtam, hogy tudjátok, hogy hol tartunk. 
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➢ Magyar Falu Program pályázati lehetőség 
 

Torma Andrea polgármester 

A Magyar Falu Programban kiírásra került egy új pályázati felhívás, amelynek keretében többek között önkormányzati 

ingatlanok felújítására, játszótéri eszközök beszerzésére is lehet pályázni. Annyira friss a kiírás, hogy még nem sikerült 

alaposabban körbejárni a dolgot, ezért javaslom, hogy erről majd a következő ülésen beszéljünk részletesebben. Bennem 

felmerült, ha nagyobb összegre tudnánk pályázni, akkor a Leveleki Üdülő – nem tudom egyáltalán az üdülő a kiírás 

szerint szóba jöhet-e - fűtés korszerűsítésére, hőszigetelésére vagy tetőfelújítására nyújthatnák be pályázatot, ez nagyon 

fontos lenne, vagy ami belefér, mert ahhoz az épülethez még nem nyúltunk hozzá és nagyon rossz energetikai állapotban 

van. Ha csak kisebb összegre tudunk pályázni, akkor esetleg pályázhatnánk a hivatali épület födém szigetelésére, és 

esetleg hőszivattyús fűtés kialakítására. Felmerült még esetleg az ún. Fábry ház felújítása is, de én ezt tenném az utolsók 

sorába, ez kevésbé sürgős. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Ahová a termelői piacot terveztük? 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, bár abból valószínűleg nem lesz semmi, mert úgy tűnik, valahol elsikkadt a pályázatunk, 2 éve adtuk be, és azóta 

semmilyen tájékoztatást vagy hiánypótlást nem kaptunk róla. Most a Mari néni házához terveztünk egy szaletlit, ahol 

lenne néhány árusítóhely, és esetleg sátrakkal bővíthető az árusítók száma. Én a magam részéről elengedtem, hogy abból 

az épületből piac legyen, legalábbis ebből a beadott pályázatból. Ha pedig nem ingatlan korszerűsítésre pályázunk, akkor 

esetleg pályázhatnánk kültéri fitnesz park kialakítására, vagy óvodai játszóeszközök bővítésére, esetleg kommunális 

eszköz beszerzésre, de temető fejlesztésre is lehet pályázni, például urnafal építésére, de erről beszéltem a Tibivel, és a 

véleményünk, hogy az annyira itt még nem fontos, nem igazán mutatkozik rá igény. 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Akinek van sírhelye, általában oda temetteti el a hozzátartozóját.  

 

Torma Andrea polgármester 

Tehát összefoglalva ilyen lehetőségekben tudunk gondolkodni, de a következő ülésen tárgyalni fogjuk.  

Részemről ennyi lett volna az Egyebekben. Van valakinek további hozzászólása? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mikor kell majd jönni az utalványokért meg a szaloncukorért. 

 

Torma Andrea polgármester 

A szaloncukrok készen vannak, az utalványokat el kezdjük készíteni, és még el kell készülnie a naptárnak is.  

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

Nyilván a testület döntésétől függött az utalványok elkészítse, meg kellett várnunk, hogy elfogadja-e a testület az 

utalványok értékeként javasolt összegeket. Úgy gondolom, hogy a jövő hét folyamán el tudjuk készíteni az utalványokat. 

 

Torma Andrea polgármester 

De nem az lesz a szűk keresztmetszet, hanem a naptár, annak még nyomdába kell kerülnie. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor december közepe? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Az utalványt karácsonyig lehet elkölteni, ugye? Nem lehet kitolni a felhasználási határidőt? 

 

Torma Andrea polgármester 

Nem, mert egyrészt karácsonyi ajándékként kapják az idősek, tehát az a cél, hogy a karácsonyra költsék, másrészt 

mindig az adott évi költségvetésben van betervezve ez a kiadás, tehát év végégi el kell számolnunk az üzletekkel.  

További kérdés, hozzászólás? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A Tó utcában van egy nagy kátyú, nem akarjuk megcsinálni valahogy? 
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Torma Andrea polgármester 

De igen, azt gondoltam, hogy a járdaépítésnél, vagy a Vasút utca felújításánál, mikor itt lesznek a megfelelő 

munkagépek, akkor megcsináltatjuk rendesen, útépítőkkel. Azt gondolom, hogy ha oda csak úgy beleöntünk valami 

zsákos anyagot, az nem lesz tartós, felesleges pénzkidobás.  

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Majd valamit nézünk bele. 

 

Torma Andrea polgármester 

Gábor, Neked volt még egy témád az Egyebekben. Tiéd a szó.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Hol hagytam abba? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Azt akartad megmondani, hogy mikor fogsz fizetni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért nem tudjuk most visszafizetni a 10-10 milliót, mert a TAO-s pályázat megvalósítása ki lett tolva, és ezeket a 

beruházásokat be kell fejezni. Meg ezt jól át kell majd még rágnunk, hogy vajon szerzünk-e tulajdoni jogot a 

sportöltözőre a húszmillió forintért cserébe? Mert anno, azért, hogy megvalósuljon ez a fejlesztés, nagyon gyorsan 

belementünk ebbe a dologba, de összességében ez az egész elég abszurd egy kicsit. A pálya körüli munkálatok még 

folyamatban vannak, a határidő ki lett tolva még egy évvel és ezeket be kell fejeznünk ahhoz, hogy egyáltalán tudjunk 

erről a pénzről beszélni. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Tehát akkor tudja majd visszakapni az önkormányzat ezt a pénzt, amikor Ti ezt a TAO-s támogatást megkapjátok? 

Akkor kapjátok meg, ha a beruházás megvalósul? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem. Ez úgy van, hogy a beruházást mi elkezdtük a kapott támogatásból. Úgy tudunk pénzt spórolni, hogy a fejlesztésbe 

a saját munkánkat tesszük bele. Manapság nagyon kevesen jönnek el társadalmi munkát végezni, így ez nagyon hosszú 

idő, mivel tavasszal kaptuk meg a pénzt és nem tudtunk annyit haladni, mint gondoltuk. A lelátó építés, a parkosítás, a 

körbe kerítés meg egy csomó minden el van maradva, aminek már kész kellene lennie. Az új öltöző megépült és a régi 

öltöző felújítását is elkezdték, folyamatban van. Nemcsak én, egy személyben vagyok ebbe érintett, hanem a Dalnoki 

Akadémia elnöke is. Jó lett volna, ha Ő is itt van, és Ő is el tudja mondani ugyanezt. Egyébként, ha jól tudom, téged, 

Andi hívott telefonon. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, felhívott, hogy beteg, nem tud eljönni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

A határidőt egy évvel ki kellene tolnunk és az ütemezést is meg kellene beszélnünk majd.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És mi lenne ez a tulajdonjog? Ezt nem értem. Az öltöző az önkormányzaté. 

 

Torma Andrea polgármester 

Persze, minden. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az önkormányzat tulajdona, az önkormányzat pályázott, az önkormányzat pénze el lett erre a saját tulajdonra költve. A 

sportegyesületnek nem lesz ebben tulajdona. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Arról volt szó, hogy mi ezt a 20 milliót kölcsön adjuk, Ti pedig visszafizetitek. Arról nem volt szó, hogy tulajdonjogot 

szereztek. Ez az elejétől kezdve így volt. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Jó persze, nyilvánvaló. Ha nem vállaljuk be, akkor elbuktunk volna 28 millió forint támogatást. 
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Hugyecz Enikő képviselő 

De ez így volt az elején is, hogy senki nem magának építi, ez az önkormányzat tulajdona. Értem, hogy ha az 

önkormányzatnak hoztok egy ilyen értéket, akkor szeretnétek belőle tulajdonrészt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én viszont azt szeretném kérni, hogy tavaszra a régi öltözőnél olyan állapotok legyenek, hogy az használható legyen, 

mivel az a terv, hogy a tavaszi szezonban már itthon játszik a csapat. Nem tudom, mikor indul a tavaszi forduló, de az 

addigra legyen kész! 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Sajnálom, hogy nincs itt az András! A pálya felújítási munkáit bevállaltuk, nekem van gépem, azzal tudunk egy csomót 

spórolni. A pálya meg lett csinálva, el lett ültetve a fű, meg lett tápanyagozva, és egyébként a pálya felújítása pont ott 

tart, ahol kellene. A régi öltöző felújítása viszont a Dalnoki Akadémia pályázata. Megmondom őszintén, azért nem volt 

ez nekünk sürgős, mert kiestünk az NB III-ból. Az NB III-nak megvannak a külön szabályai, hogy minek kell 

megfelelni, ilyen lelátó, olyan egyebek. Kiestünk ugyan az NB III-ból, de megkaptuk ezeket a pénzeket, amit rá is kell 

fordítani pályára, meg a régi öltözőre és majd el is kell vele számolnia az Andráséknak a TAO felé, viszont most már 

nem lett olyan égetően fontos. Folyt a bajnokság és párhuzamosan mentek a munkálatok is, és azért ez sok időt elvisz. 

Nekem sem ez a főállásom. Elcsúsztunk időben és ők is elcsúsztatták egy évvel a beruházás befejezésének a dátumát. 

 

Torma Andrea polgármester 

És annak van realitása, hogy elkészül, mire a tavaszi forduló kezdődik? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én is azt akarom, illetve mindenki felé azt kommunikáljuk, hogy tavasszal itthon fogunk játszani. A második fordulót 

fogjuk itthon játszani Berkenye ellen. Az új öltöző készen van, a bútorokat még majd meg kell oldani, arra nem kaptunk 

pénzt, így azt önerőből kell megvenni. A pálya melletti viacolort, meg a parkosítást is saját erőből kell majd tavasszal 

megcsinálni. A biztonsági korlátokat is be kell rakni, a kerítést is meg kell csinálni, tehát rengeteg munka van még. Rajta 

vagyunk, csináljuk. A lelátó elég, ha nyárra elkészül. A vasanyag és az ülőkék is meg vannak már véve. Nehéz ügy. Az 

pedig nem a realitás talaján állt, hogy itt most fél év alatt tízmillió forintot így visszafizetünk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nyilvánvaló, hogy ezt, mi, mint külsősök nem látjuk. Ha van egy pénz, amit adnak erre, akkor azt tovább adja. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Azért nem úgy zajlott ez, hogy itt van húszmillió a sportegyesületnek. Ahogy épült az épület, úgy fizetett az 

önkormányzat a kivitelezőnek. Ezt a pénzt nem mi kaptuk. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

De nyilván megvolt a gondolatmenet, hogy miből fogjátok visszaadni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Hát ebből, hogy ahogy megy folyamatába a munka, a saját munkaerővel kiváltunk bizonyos költségeket. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Azért 20 milliót nem lehet saját munkaerővel kiváltani.  

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Ki lehet, ha mondjuk, több ideig zajlik az a munka. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És mi a kérés, meddig legyen? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Egy évvel mindenképpen el kellene tolni a visszafizetési határidőt. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor most összefoglalom: az a kérésetek, hogy 2023. december 31. helyett, 2024. december 31. legyen a megfizetési 

határidő, és így módosítsuk a szerződést. Van realitása annak a feltételnek, hogy azt szeretném kérni, hogy ott ne 

legyenek áldatlan állapotok, hogy ha Bánkra jönnek focicsapatok játszani? Jelenleg nincs bírói öltözőnk, nincs nézői 

mosdónk, ezeket meg kell csinálni, anélkül nem fogunk tudni meccset rendezni. 
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Én ezekkel tisztában vagyok. 

 

Torma Andrea polgármester 

Tudom. Csakhogy van-e realitása annak, hogy ezt feltételként szabjuk a határidő hosszabbítás mellé? Megvalósítható? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Nem akkor kellene erről szavazni, ha itt van a Dalnoki Akadémia elnöke is, hogy ő is tudja-e ezt a feltételt vállalni? 

Mert akkor én úgy értelmezem, hogy ez nem a Ti hibátok, hanem a másik oldalé. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én rengeteget voltam lent, én nem hibáztatom magam emiatt egy percig sem. Ha azt nézzük, ez egy közös projekt, az 

önkormányzat és két sportegyesület projektje. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Akkor ez nem a bánki sportegyesület felelőssége. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Nem csak. Nyilván mi partnerséget vállaltunk velük, ezért igen, engem is terhel. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, csak ez pont az az ingatlan, ami az ő felelősségük. 

 

Torma Andrea polgármester 

Én azt gondolom, hogy ha ők kérnek valamit, akkor legyen valami viszontkérés is, a tavaszi fordulóra készüljön el a régi 

öltöző felújítása a tervezet szerint. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én azt gondolom, hogy legyen ez egy kicsit nyomatékosítva. 2003. szeptembere óta vagyok kisebb-nagyobb 

megszakításokkal a sportegyesület elnöke, és évek óta azon vagyok, hogy ez menjen és fejlődjön. Azért is mentünk bele 

ebbe, hogy a fejlődés meglátszódjon. Most egy picit az én bizalmam is megbicsaklott feléjük. Amit mi bevállaltunk, 

megcsináltuk, amit az önkormányzat bevállalt megcsinálta, viszont a Dalnoki részéről elmaradtak a vállalások. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor meg azt mondom, hogy írjuk elő, hogy kész kell, hogy legyen a régi öltöző felújítása az első fordulóra. Mikor van 

az első forduló? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Március 15-én. 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor azt javaslom, írjuk elő, hogy 2024. március 15-re a régi öltöző felújításának készen kell lenni és használható 

állapotban kell lennie, és akkor adjunk ennek nyomatékot, hogy ez az elvárásunk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Én nem áruló vagyok ezzel, hogy ezt itt kifejtem. Nekem az önkormányzat felé is meg kell felelnem. 

 

Torma Andrea polgármester 

Csinálják meg, mert így semmit nem érünk az elkészült beruházásokkal is, ha nem lehetnek itthon a meccsek. Viszont 

akkor ennek jó lenne, ha lenne valami szankciója is. Mondjuk ha nem készül el határidőre, akkor azonnali hatállyal 

életbe lép a támogatási hozzájárulás megfizetése. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Meg lesz az. 

 

Torma Andrea polgármester 

Igen, de ha nem rakunk mögé valami szankciót, akkor semmilyen következménye nem lesz, ha esetleg mégsem készül 

el, viszont 2024. december 31-ig megadtuk a fizetési határidő halasztást. Az a helyzet áll elő, hogy mi megadtuk a 

kedvezményt, amit kértek az egyesületek, de ők nincs rákényszerítve, hogy megcsinálja a felújítást.  
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Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, csak azért ők partnerséget vállaltak velünk 15 évre.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Mi meg adtunk 10 milliót. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, de azt effektíve nem nekik adtátok, hiszen azt önkormányzat ingatlanra adta az önkormányzat. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Igen, de ha nem adtuk volna, akkor mi van? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az önkormányzat kifizette az önerőt a beruházásra, amit behajtanak a sportegyesületen, ami általában egy nonprofit 

szervezet. Ez fordítva szokott lenni. Oké, hogy született egy ilyen megállapodás, ami a részemről azért született, hogy ha 

már megkaptuk azt a pénzt, akkor maradjon itt, legyen ez a beruházás megvalósítva.  

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Értem, csak azt Te is tudod, hogy ez nem a mi pénzünk. Nem a saját pénzünkért szólalunk fel, ez a bánkiak pénze.  

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor mondd meg, hogy mi az a szankció, vagy fék, vagy nevezzük bárminek, amit beépítsünk annak érdekében, hogy 

ha mi hozzájárulunk ahhoz, hogy a 10 millió forintot 2023. december 31. helyett 2024. december 31-ig legyen 

megfizetve, azzal a feltétellel, hogy a régi öltöző épületének felújítása készüljön el 2024. március 15-ig. De ha nem lesz 

kész március 15-re, akkor mi lesz? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Akkor nem használhatják tovább a székhelyüket. 

 

Torma Andrea polgármester 

Azt nem lehet, ahhoz egyszer már hozzájárultunk, azt nem lehet visszavonni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De miért nem? 

 

Torma Andrea polgármester 

Mert szerintem ilyen nincs, hogy visszavonom a székhelyet. Azt maximum át tudja helyeztetni. 

 

Henczné Hekli Bernadett aljegyző 

És azzal mit veszítene, ha esetleg a testület visszavonná a Dalnoki Akadémia székhelylétesítéséhez adott hozzájárulását? 

Átrakja a székhelyét, van vele egy költsége, és? 

 

Torma Andrea polgármester 

Akkor azzal mi húzzuk a rövidebbet, mert akkor visszaáll a régi rendszer és még a Megye I-ben sem tudunk nevezni. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Most nem tudok hirtelen semmit mondani, hogy mi lehetne a szankció. Nélkülük sehol nem lennénk, és tulajdonképpen 

általuk kaptunk hetvenmillió forintot. Ha ők nincsenek, akkor nincs pályafelújítás, öltöző felújítás, semmi nincsen. 

 

Torma Andrea polgármester 

De egyelőre nem valósult meg a beruházás. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

De megvalósul, csak kitolták egy évvel. 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

És nekik kiutalták már a pénzt? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Igen, de addig nem lehet hozzányúlni, azt folyamatába kell csinálni, az egy külön alszámlára kerül. 
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Torma Andrea polgármester 

Akkor csak megelégszünk annyival és bizalmi alapon az úgy jó, hogy a fizetési határidőt 2024. december 31-re 

módosítjuk, amennyiben 2024. március 15-re megcsinálják a régi öltözőt? 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Mikor fogunk összeülni legközelebb? 

 

Torma Andrea polgármester 

November 30-án biztos, a közmeghallgatás előtt, de akkorra csak egy rendkívüli ülést terveztünk. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Az Andrást meg tudjuk hívni ide bármikor. Nekem a jövő hét még nem igazán jó, de meglátom, hogy mennyire lesznek 

aktívak. 

 

Torma Andrea polgármester 

Ha nem hozunk döntést, akkor továbbra is az érvényes, hogy 2023. december 31-ig kell megfizetni a 20 millió forintot. 

 

Csizmár Gábor alpolgármester 

Dönthetünk most és utána a szankciót majd meglátjuk. 

 

Torma Andrea polgármester 

De akkor meg tudjuk hozni azt a döntést, hogy 2024. december 31-ig kell visszafizetni a 20 milliót, amennyiben 2024. 

március 15-ig elkészül a régi öltöző felújítása? Meg tudjuk most hozni ezt a döntést? 

 

Hákli Tibor alpolgármester 

Ha nincs itt az András, akkor ki vállal érte garanciát? 

 

Torma Andrea polgármester 

Jó, akkor elhalasztjuk a döntést a következő ülésre, amire meghívjuk az Andrást is? 

 

Hugyecz Enikő képviselő 

Szerintem várjuk meg Őt, vagy online csatlakoztassuk.  

 

Torma Andrea polgármester 

Rendben, akkor ebben most nem döntünk. Nagyjából megismertük a helyzetet, vagy összehívunk decemberben egy 

ülést, vagy tartunk egy rendkívüli ülést és akkor döntünk erről. 

 

 

További napirend és hozzászólás nem volt. A képviselő-testület a további napirendek tárgyalását zárt ülés keretében 

folytatta. 

 

 

 

 

 

 Torma Andrea Henczné Hekli Bernadett 

 polgármester aljegyző  

 

 

 

 

A jegyzőkönyv hiteles. 

 

 

 

Ivanics András 

képviselő 


